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• svetovanje, izmera in montaža 
notranjih vrat

• prodaja in montaža vseh vrst kljuk za 
vrata (enodelnih, deljenih, varnostnih)

• Dodaten 6 % popust na nakup + 
montažo notranjih vrat in podbojev

Rok Posavec s. p.
GSM: 031 470 724
montazaposavec@gmail.com

Akcija - ob naročilu več kot 7 vrat, 

vam vsako 4. kljuko podarimo!
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URADNE URE:

ponedeljek: 8.00 - 12.00
in 13.00 - 15.00

sreda: 8.00 - 12.00
 in 13.00 - 17.00

petek: 8.00 - 13.00
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Čudežna tabletka v 2023?
Na začetku vsakega študijskega leta študentom podelim vprašalnike, ki so tudi del 
njihovega kariernega načrta. Med njimi je vprašanje, kaj si želijo od študijskega 
predmeta in kaj od študija. Ena od študentk je k enemu od vprašanj dopisala: »... 
srečo, zadovoljstvo s študijem in na drugih področjih pri sebi in drugih okoli mene 
in širše v družbi ...« Pripiše, da so se slaba volja, negodovanje, jamranje, pesimizem 
že preveč razširili med nas. In opaža, da je nalezljivo. Nov »virus«?
In kakšno je zdravilo? Obstaja čudežna tabletka? Kako naj bomo zadovoljni glede 
na napovedi za 2023 in obete, ki niso spodbudni? Na nas je, kako bomo sprejeli in 
osvojili te napovedi oziroma dejstva. S katerega zornega kota bomo gledali. Odlo-
čitev in izbira sta torej naši. Nagnjeni smo k domnevi, da okoliščine igrajo ključno 
vlogo pri našem zadovoljstvu. Podcenjujemo morda to, kako se naše zadovolj-
stvo lahko poveča, če spremenimo npr. že vedenje. Seveda je tu predpostavka, 
da so osnovne življenjske potrebe zadovoljene; da smo zdravi in so zdravi naši 
bližnji, imamo primeren (vsaj osnoven) dohodek itd. Psihologinja s kalifornijske 
univerze dr. Lyubomirsky in nekateri drugi avtorji omenjajo, da obstajajo vedenja 
in navade, ki so dokazano značilni za srečne in zadovoljne ljudi. Na primer, več 
časa posvetijo družini in prijateljem, znajo biti hvaležni, so optimisti, telesno de-
javni, uživajo v življenjskih radostih.
Če gledamo širše, je pomembno ravnovesje med usmerjenostjo k sebi in usmer-
jenostjo k drugim. Dodajam še, da ni univerzalnega recepta za zadovoljstvo. Je 
stranski produkt drugih ciljev. Tudi lastno udejstvovanje in početi nekaj, kar je 
smiselno, kar je družbeno koristno, je lahko pomembno. Za notranjo moč in od-
pornost (Deepik Chopra). Za graditev in ohranjanje slednjega seveda potrebuje-
mo čas in vložen trud. Večina napredkov se zgodi izven cone udobja.

Tudi v našem kraju se lahko udejstvujemo na različne načine. Zato vas 
vabim, da sporočite, napišete v naše glasilo vse tisto, kar bogati naš vsak-
dan, naše življenje, uspehi in izzivi; tudi utemeljena kritika je dobrodošla. 
Tako lahko skupaj soustvarjamo zadovoljno okolje, odnose, optimizem in 
sodelovanje.   
Zadovoljstvo je lahko tudi pot do zdravja. Zato v letu, ki prihaja, želim 
veliko zadovoljstva vam in vsem vam dragim. Bodimo zdravi in odporni. 
Zadovoljni vsak na svoj način.
  
Urška Vahtar, urednica
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SODELUJTE V MENGŠANU
Priporočila za nenaročene prispevke o dogajanju 
v občini Mengeš: članki morajo biti opremljeni s 
polnim imenom in priimkom, naslovom avtorja in 
dopisano telefonsko številko, na kateri je mogoče 
preveriti avtentičnost. Uredništvo si v skladu s svojo 
uredniško politiko in prostorskimi zmožnostmi 
pridržuje pravico do objave ali neobjave, krajšanja, 
spreminjanja, povzemanja ali delnega objavljanja 
nenaročenih prispevkov. Nenaročeni prispevki se ne 
honorirajo. Treba jih je oddati v formatih .doc brez 
oblikovanja, vnesenih fotografij in grafik. Digitalne 
fotografije (vsaj ena je obvezna k vsakemu članku) 
pošiljajte kot samostojne datoteke v formatu .jpg, 
in velikosti vsaj 1 Mb. V besedilu dopišite stavek 
o vsebini fotografije in navedite avtorja. Dolžina 
prispevkov je lahko največ 1.500 znakov s presledki, 
v vsakem primeru pa je priporočljiv dogovor z ure-
dnikom. Zadnji rok oddaje za naslednjo številko je 
zadnji dan v mesecu. Prispevek, oddan po tem roku, 
ne bo objavljen v tekoči številki. Hvala za vaš trud!
Prispevke in oglase oddajte najkasneje do 31. ja-
nuarja 2023.
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Spominske medalje ob 30-letnici 
osamosvojitvene vojne podelili v Športni 
dvorani Mengeš
V soboto, 10. decembra 2022, je potekala podelitev spominskih medalj, ki so jih ob 30-letnici osamosvojitvene 
vojne za Slovenijo prejeli veterani vojne za Slovenijo. Prisotne so nagovorili Bogo Ropotar, v vlogi podžupana 
in župana Občine Mengeš v imenovanju, Janez Gregorič, predsednik Območnega združenja veteranov vojne za 
Slovenijo Domžale, in Marjan Šarec, minister za obrambo Republike Slovenije. Bogo Ropotar se je prisotnim zahvalil 
za njihov doprinos leta 1991: »Hvala vsem današnjim prejemnikom spominskih medalj, tudi z vašo pomočjo smo 
dobili samostojno državo, Republiko Slovenijo. V decembru, ob koncu leta, želim v novem letu 2023 vsem veliko 
zdravja in osebne sreče, predvsem pa veliko miru.« Janez Gregorič je opozoril, da je bila podelitev spominskih 
medalj predvidena v letu 2021, vendar jih po zapletih z menjavo oblasti nič manj slavnostno podeljujejo decem-
bra 2022: »Takrat ko smo branili državo, se nismo spraševali po politiki in idealih. Naš ideal in skupen cilj je bila 
samostojna Slovenija. To smo dosegli skupaj, z močno podporo slovenskega naroda.« Marjan Šarec pa je prisotne 
nagovoril: »Zaradi politike ni dobro imeti slabega mnenja o državi, država je veliko več kot politika. Država smo 
ljudje, ki smo leta 1991 dobili samostojno državo.« Prireditev je povezoval Boris Kopitar, ki je skupaj z Rokom 
Rakarjem, članom zbora Slovenske filharmonije, podelitev obogatil tudi z zanimivim kulturnim programom. Janez 
Gregorič, predsednik Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo Domžale, pa je vse prisotne opozoril 
tudi na protokol podeljevanja.
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Spominske medalje in listine ob 30-letnici 
osamosvojitvene vojne za Slovenijo sta 
podeljevala Marjan Šarec, minister za obrambo 
Republike Slovenije, in general Ladislav Lipič, 
predsednik Zveze veteranov vojne za Slovenijo.

Športna dvorana Mengeš je v soboto, 10. decembra 2022, sprejela 
več kot 200 vojnih veteranov osamosvojitvene vojne za Slovenijo, 
ki so se udeležili slavnostne podelitve spominskih medalj ob 30-le-
tnici osamosvojitvene vojne za Slovenijo. Podelitev je potekala v 
organizaciji Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo 
Domžale in ob podpori Občine Mengeš.
Prihod veteranov vojne za Slovenijo  v športno dvorano so 
pospremili takti veteranske Mengeške godbe. Podelitev se je 
pričela s prihodom praporščakov v dvorano in dvigom slovenske 
zastave. Nato je slovensko himno zapel Rok Rakar.
Sledila sta uvodna nagovora. Najprej je prisotne nagovoril Bogo 
Ropotar, v vlogi podžupana in župana Občine Mengeš v imeno-
vanju: »Vojna Slovenije je pravična vojna, ki je nas Slovenke in 
Slovence pripeljala do samostojne države. Pravzaprav gre zahvala 
vsem današnjim dobitnikom medalj in priznanj, saj so tvegali 
svoja življenja, da smo danes samostojna država.« Svoj govor 
je zaključil z novoletnim nagovorom ter vsem zaželel zdravo in 
osebne sreče polno leto 2023: »Predvsem pa veliko miru.« Nato 
je Boris Kopitar zapel pesem »Žlahtna je slovenska kri«.

Sledil je nagovor predstavnika organizatorjev Janeza Gregoriča, 
predsednika Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo 
Domžale, ki se je za pomoč ponovno zahvali slovenskemu narodu 
in opozoril: »Vsi narodi si želijo živeti v samostojni državi in za 
to smo se borili leta 1991. Žal opažamo, da vnema pri nekaterih 
popušča. Naj samo spomnim, da ni pomembno samo to, da 
smo si samostojno državo priborili, pomembno je tudi, da jo 
obdržimo.« Vsebino govora predsednika območnega združenja je 
zaključila pesem Na slovenski zemlji, ki jo je zapel Boris Kopitar.
Sledil je slavnostni govor Marjana Šarca, ministra za obrambo 
Republike Slovenije, ki je opozoril, da politika ni država, država 
smo ljudje: »Države ne moremo ocenjevati po politiki, ampak 
po ljudeh, ki v njej živijo. Komentiral bom še vojno v Ukrajini in 
kako pomembno je spoštovati ozemeljsko suverenost. Slovenija 
je podprla Ukrajino in kot članica zveze Nato sodeluje tudi v 
drugih mednarodnih operacijah. Iskrena hvala vsem prisotnim 
in tudi tistim, ki jim ni uspelo priti. Ne samo za aktivnosti v času 
osamosvojitvene vojne, ampak tudi, da delujete še danes in tako 
ohranjate vrednote za mlade generacije. Naj ne bo nikoli poza-
bljeno – iskrena hvala.« Na koncu je vsem prisotnim zaželel še 
veliko zdravja, notranjega miru in tovarištva, ker pa se vse želje 
ne uresničijo, je vsem zaželel, da se jih uresniči čim več.

Podelitev spominskih medalj ob 30-letnici 
osamosvojitvene vojne se je pričela s prihodom 
praporščakov v dvorano in dvigom slovenske 
zastave.
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Na fotografiji od leve proti desni Marko Trampuš, 
predsednik Občinskega odbora Zveze veteranov 
vojne za Slovenijo Mengeš, Bogo Ropotar, župan 
Občine Mengeš, Marjan Šarec, minister za obrambo 
Republike Slovenije, in Janez Gregorič, predsednik 
Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo 
Domžale.

Po slavnostnem govoru je Boris Kopitar recitiral  ponarodelo 
pesem »Dramilo«, ki je prvič izšla leta 1795, v pesniški zbirki 
Pesmi za pokušino, slovenskega pesnika Valentina Vodnika. 
Nato je Rok Rakar zapel pesem »Oj, Triglav, moj dom«, ki je 
v besedilu izpostavila pomen narodnih simbolov slovenskega 
naroda oziroma slovenske države.
Sledila je podelitev spominskih medalj in listin ob 30-letni-
ci osamosvojitvene vojne za Slovenijo, ki sta jih podeljeva-
la Marjan Šarec, minister za obrambo Republike Slovenije, in 
general Ladislav Lipič, predsednik Zveze veteranov vojne za 
Slovenijo.  Prevzem listin je vodil Janez Gregorič, predsednik 
Območnega združenja veteranov vojne za Slovenijo Domžale.
Po podelitvi spominskih medalj in priznanj je Boris Kopitar zapel 
še pesem »Bo moj vnuk še pel slovenske pesmi«. Slavnostna 
podelitev se je zaključila s takti veteranske Mengeške godbe ter 
druženjem in pogostitvijo.

Besedilo in foto: Tina Drolc za Občinsko upravo

V vlogi podžupana in župana Občine Mengeš v 
imenovanju je prisotne v Športni dvorani Mengeš 
najprej nagovoril Bogo Ropotar.

Na konstitutivni seji 
Občinskega sveta 
zaprisegel novi župan 
Občine Mengeš
Bogo Ropotar
V četrtek, 22. decembra 2022, je v poročni dvorani Občine 
Mengeš potekala 1. konstitutivna seja Občinskega sveta 
Občine Mengeš, na kateri so bili najprej potrjeni mandati 
svetnic in svetnikov, nato pa še mandat župana Občine 
Mengeš Boga Ropotarja. Po zaprisegi je novi župan Bogo 
Ropotar povedal: »Verjamem v naše sodelovanje, da nam 
bo uspelo popeljati občino Mengeš korak naprej.« Ob 
koncu je vsem zaželel še lepe božične praznike, v letu 2023 
pa predvsem zdravja in da bi se v novem letu imeli lepo v 
družbi tistih, ki jih imate najraje: »V leto 2023 vstopamo 
z optimizmom, da bo mirno in srečno.«

Konstitutivna seja se je začela s potrditvijo prisotnosti vseh iz-
voljenih članov Občinskega sveta Občine Mengeš ter poročilom 
občinske volilne komisije, ki je naprej podala poročilo volitev za 
svetnice in svetnike Občinskega sveta Občine Mengeš, nato pa 
še za župana Občine Mengeš. Barbara Kolar Kodela, predse-
dnica Občinske volilne komisije Občine Mengeš, je pojasnila, 
da so volitve potekale brez posebnosti in zapletov ter so bile 
skladne z zakoni in rokovniki Državne volilne komisije. Na koncu 
je svetnikom čestitala za izvolitev in jim zaželela uspešno delo 
v dobro vseh občank in občanov. Zahvalila se je tajnici komisije 
Katji Jamšek in njeni namestnici Branki Smogavec ter celotni 

Bogo Ropotar, župan Občine Mengeš, je po 
slavnostni zaprisegi nagovoril svetnike s povabilom 
k povezovanju in sodelovanju na projektih, 
zapisanih v volilnih programih.
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Občinski upravi za vso podporo. Na seji je bil prisoten tudi 
namestnik predsednice Občinske volilne komisije Damijan 
Gregorc. 
Sledila je potrditev mandatov izvoljenih svetnic in svetnikov 
Občinskega sveta Občine Mengeš, ki ga za mandatno obdo-
bje 2022–2026 sestavljajo Bogo Ropotar, Tina Štrukelj, Robert 
Ručigaj, Mojca Likar, Jure Šinkovec, Tina Jamšek in Tim Janežič, 
vsi z liste Boga Ropotarja – Liste povezovanja; Sandi Jaklič, 
Špela Rojnik  in  Boštjan Pivec z Liste Sandija Jakliča; Franc 
Hribar  in  Milica Tomšič iz Slovenske ljudske stranke;  Aleš 
Janežič in Mery Kegl z liste Skupaj za mengeško občino – skupaj 
zmoremo več; Milan Kralj iz Slovenske demokratske stranke in 
Rok Burja iz Nove Slovenije – krščanski demokrati. V mandatu 
2022–2026 je Občinski svet sestavljen iz šestih skupin svetnikov, 
in sicer liste Boga Ropotarja – Liste povezovanja, Liste Sandija 
Jakliča, Slovenske ljudske stranke, liste Skupaj za mengeško 
občino – skupaj zmoremo več, Slovenske demokratske stranke 
in Nove Slovenije – krščanski demokrati. 
Konstitutivna seja se je nadaljevala s potrditvijo mandata izvo-
ljenega župana Občine Mengeš Boga Ropotarja. Po potrjenem 
mandatu je Bogo Ropotar prebral slavnostno zaprisego in za-
ključil z besedami: »Spoštovane svetnice in spoštovani svetniki, 
naj vam najprej čestitam za izvolitev v občinski svet. Funkcijo 
župana razumem kot poslanstvo in tako bom tudi deloval. Že 
v času volitev se je pokazalo, da imamo sorodne smernice in 
projekte in verjamem, da nam bo uspelo v mandatu, ki je pred 
nami, s povezovanjem in sodelovanjem, z iskanjem skupnih 
rešitev realizirati zastavljeno.«
Seja se je zaključila s potrditvijo Komisije za mandatna vpra-
šanja, volitve in imenovanja, ki jo sestavljajo Robert Ručigaj, 
lista Boga Ropotarja – Lista povezovanja; Sandi Jaklič, Lista 
Sandija Jakliča; Franc Hribar, Slovenska ljudska stranka; Aleš 

Barbara Kolar Kodela, predsednica Občinske 
volilne komisije Občine Mengeš, je svetnicam 
in svetnikom Občinskega sveta Občine Mengeš 
čestitala za izvolitev in jim zaželela uspešno delo 
v dobro vseh občank in občanov.

Med šestnajstimi svetnicami in svetniki Občinskega sveta Občine Mengeš je glede na pretekli mandat šest 
novoizvoljenih, in sicer Tim Janežič z liste Boga Ropotarja – Liste povezovanja; Sandi Jaklič, Špela Rojnik 
in Boštjan Pivec z Liste Sandija Jakliča; Milan Kralj, Slovenska demokratska stranka, in Milica Tomšič iz 
Slovenske ljudske stranke.

Janežič, lista Skupaj za mengeško občino – skupaj zmoremo 
več; Milan Kralj, Slovenska demokratska stranka, in Rok Burja, 
Nova Slovenija – krščanski demokrati.
Seja, ki jo je vodil najstarejši svetnik Milan Kralj, se je zaključila 
ob 19.50.

Besedilo in foto: Tina Drolc za Občinsko upravo
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Datum objave: 20. 1. 2023
Številka: 339-1/2023

JAVNI RAZPIS O SOFINANCIRANJU DEJAVNOSTI 
DRUŠTEV NA PODROČJU KMETIJSTVA V OBČINI 
MENGEŠ ZA LETO 2023

Rok za oddajo vlog je 17. 2. 2023. 

Besedilo javnega razpisa in razpisna dokumentacija se 
nahajata na spletni strani Občine Mengeš www.menges.si  ali 
pa jo prevzamete v  vložišču Občine Mengeš, Slovenska cesta 
30, 1234 Mengeš.

Bogo Ropotar, l.r.
      Župan Občine Mengeš

Datum objave: 20. 1. 2023
Številka: 69-1/2023

JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE MLADINSKIH 
PROGRAMOV IN PROJEKTOV V OBČINI MENGEŠ ZA 
LETO 2023

Rok za oddajo vlog je 17. 2. 2023.

Besedilo javnega razpisa in razpisna dokumentacija se 
nahajata na spletni strani Občine Mengeš www.menges.si  ali 
pa jo prevzamete v  vložišču Občine Mengeš, Slovenska cesta 
30, 1234 Mengeš.

Bogo Ropotar, l.r.
      Župan Občine Mengeš

Datum objave: 20. 1. 2023 
Številka: 329-1/2023

JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE DEJAVNOSTI 
TURISTIČNIH DRUŠTEV V OBČINI MENGEŠ ZA LETO 
2023

Rok za oddajo vlog je 17. 2. 2023.

Besedilo javnega razpisa in razpisna dokumentacija se 
nahajata na spletni strani Občine Mengeš www.menges.si  ali 
pa jo prevzamete v  vložišču Občine Mengeš, Slovenska cesta 
30, 1234 Mengeš.

Bogo Ropotar, l.r.
      Župan Občine Mengeš

Datum objave: 20. 1. 2023 
Številka: 629-1/2023

JAVNI POZIV ZA SOFINANCIRANJE PRIREDITEV ZA 
LETO 2023

Rok za oddajo vloge: vlogo za sofinanciranje prireditve 
je mogoče vložiti  do 30. 11. 2023 oziroma do porabe 
proračunskih sredstev.

OPOZORILO: 
Javni poziv se izvaja na podlagi Pravilnika za sofinanciranje 
prireditev (Uradni vestnik Občine Mengeš, št. 2/15 in 3/17). 
Do dodelitve proračunskih sredstev po tem pravilniku ni 
upravičeno tisto društvo oziroma pravna oseba, ki so mu 
bila v tekočem letu za isti namen že odobrena sredstva iz 
drugih postavk proračuna občine ali drugega javnega razpisa 
(drugi odstavek 4. člena pravilnika), razen v primeru, da ima 
prireditev izrazit promocijski namen oziroma značaj.

Besedilo javnega poziva in vloga – obrazec se nahajata na 
spletni strani Občine Mengeš www.menges.si  ali pa jo 
prevzamete v  vložišču Občine Mengeš, Slovenska cesta 30, 
1234 Mengeš.

Bogo Ropotar, l.r.
      Župan Občine Mengeš

Datum objave: 20. 1. 2023 
Številka: 129-1/2023

JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE HUMANITARNIH 
IN SOCIALNIH PROGRAMOV IN PROJEKTOV V OBČINI 
MENGEŠ ZA LETO 2023

Rok za oddajo vlog je 17. 2. 2023.

POMEMBNO:
V skladu s novim Pravilnikom o spremembah in dopolnitvah 
Pravilnika o sofinanciranju humanitarnih in socialnih 
programov in projektov v občini Mengeš (Uradni vestnik 
Občine Mengeš št.: 13/2019 z dne 17. decembra 2019) 
vas posebej opozarjamo na tri spremenjene pogoje 
sofinanciranja, ki so navedeni spodaj:
 
(1)  imajo sedež društva v občini Mengeš ali imajo sedež 
društva izven občine Mengeš, vendar je med člani društva 
vsaj 15 občanov občine Mengeš s stalnim prebivališčem v 
občini Mengeš oziroma vsaj 15 uporabnikov programa ali 
projekta s stalnim prebivališčem v občini Mengeš;

(2)  imajo humanitarno, invalidsko ali socialno dejavnost 
opredeljeno v svojih aktih;

(3)  društva, ki imajo sedež izven občine Mengeš lahko 
prijavijo največ tri programe ali projekte.
 
Besedilo javnega razpisa in razpisna dokumentacija se 
nahajata na spletni strani Občine Mengeš www.menges.si  ali 
pa jo prevzamete v  vložišču Občine Mengeš, Slovenska cesta 
30, 1234 Mengeš.

Bogo Ropotar, l.r.
      Župan Občine Mengeš

Datum objave: 20. 1. 2023 
Številka: 69-2/2023

JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE PROGRAMOV IN 
PROJEKTOV VETERANSKIH ORGANIZACIJ  V OBČINI 
MENGEŠ ZA LETO 2023

Rok za oddajo vlog je 17. 2. 2023.  

Besedilo javnega razpisa in razpisna dokumentacija se nahajata na 
spletni strani Občine Mengeš www.menges.si  ali pa jo prevzamete 
v  vložišču Občine Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš.

Bogo Ropotar, l.r.
      Župan Občine Mengeš

7Mengšan - januar 2023



V okviru LAS Za mesto in vas so na podlagi prepoznanih ključ-
nih potreb in priložnosti območja postavili skupne cilje ter 
pripravili temeljni dokument – Strategijo lokalnega razvoja. 
Slednja predstavlja okvire za črpanje sredstev iz Evropskega 
kmetijskega sklada za razvoj podeželja (EKSRP) in Evropskega 
sklada za regionalni razvoj (ESSR). Prioritete delovanja so bile 
v preteklih letih usmerjene na štiri glavna področja: Ustvarja-
nje delovnih mest, Razvoj osnovnih storitev, Varstvo okolja in 
ohranjanje narave in Večja vključenost mladih, žensk in drugih 
ranljivih skupin.
LAS Za mesto in vas v letu 2022 vključuje 54 članov, ki prihajajo 
iz javnega in zasebnega sektorja ter civilne družbe. V LAS so 
tako vključene občine, šole, zavodi, podjetja, kmetije, fizične 
osebe, društva in druge neprofitne organizacije. 
V preteklem programskem obdobju je v projektih LAS Za me-
sto in vas sodelovalo 60 različnih partnerjev. V času delovanja 
LAS Za mesto in vas je bilo prepoznanih in odobrenih 39 odlič-
nih projektov, od katerih je bilo 22 tudi že uspešno zaključenih. 
V prihodnjih mesecih bomo pristopili k pripravi nove Strategije 
lokalnega razvoja za prihodnje zgodbe. Že v tem trenutku vas 
vabimo, da nam pomagate postaviti nove prioritete delovanja, 
ki jih bomo naslovili v naslednjem programskem obdobju. V 
kratki ANKETI nam lahko predlagate vsebine, ki bi se jim po 
vašem mnenju morali posvetiti v prihodnjih letih. 
Veselimo se novih izzivov in priložnosti, da z LAS projekti iz-
boljšamo in bistveno bolje povežemo naše lokalne skupnosti, 
predvsem pa pustimo ljudem in okolju nove vsebine, ki bodo v 
ponos ali veselje vsem nam.

Besedilo: Tina Drolc za Občinsko upravo • Foto: vir: www.prodnik.si

Lokalna akcijska 
skupina »Za mesto in 
vas« vabi k pripravi 
nove Strategije 
lokalnega razvoja
Lokalna akcijska skupina Za mesto in vas (LAS Za mesto 
in vas), ki povezuje občine Domžale, Komenda, Medvode, 
Mengeš, Trzin in Vodice, je bila ustanovljena leta 2015. 
Osrednji namen LAS Za mesto in vas je spodbujanje celovi-
tega in uravnoteženega razvoja lokalnih območij, poudarek 
pa je na aktivnem vključevanju prebivalstva v skupno načr-
tovanje in odločanje o lastnem lokalnem razvoju. Podpirajo 
manjše, dobre zgodbe, ki jim ne uspe kandidirati na ostalih 
zapletenih državnih ali evropskih razpisih.

39 odličnih projektov, od katerih je bilo 22 tudi že 
uspešno zaključenih, je podrobneje predstavljenih 
v BROŠURI, ki je objavljena na spletni strani LAS 
Za mesto in vas ter Občine Mengeš.

O
B
Č
IN

A

O aktualnih dogodkih v LAS Za mesto in vas ste 
lahko po novem obveščeni tudi preko naše FB 
strani.

V kratki ANKETI, ki je 
objavljena na spletni 
strani LAS Za mesto in 
vas ter Občine Mengeš, 
nam lahko predlagate 
vsebine, ki bi se jim po 
vašem mnenju morali 
posvetiti v prihodnjih 
letih.
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po naravi 
sem timski 
človek.”
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Župan ste dober teden dni. Poglejva mesec dni v preteklost. 
Županska kampanja – kaj vas je presenetilo?
Čeprav sem že prejšnje mandate sodeloval pri volitvah, mo-
ram reči, da sem padel na manj znano področje, posebej 
ker so se razmere na področju medijskega pristopa bistveno 
spremenile. Kako zelo pomemben je pristop preko tiskanih 
in elektronskih medijev, se do takrat nisem zavedal. Ker pa 
sem imel za sabo družino in ekipo, ki me je usmerjala, je bilo 
navsezadnje vse lažje. Izpostavil bi tudi veliko število obča-
nov, ki so bili veseli moje kandidature in zmage. K tej zmagi je 
pripomoglo več dejavnikov. Eden od njih je prav gotovo moje 
razmišljanje preko številnih uvodnikov v Mengšanu in samih 
idej v volilni kampanji. Presenetilo me je, da me je veliko ljudi, 
ki jih osebno nisem poznal, spremljalo že preko uvodnikov. Po 
njihovem mnenju so jim bile všeč moje zgodbe in razmišlja-
nje. Tudi tako so me prepoznali v kampanji.    

Kaj je bilo bistveno, da ste se odločili za kandidaturo?  
Odločitev za kandidaturo je bila zame zahtevno delo. Kadar 
koli se v življenju odločam za večje spremembe, moram te-
meljito premisliti. Na začetku sem se večkrat spraševal, ali mi 
bo žal, če tega ne bom poskusil. Menim, da je svojim željam 
pomembno slediti, da če imaš nekaj v sebi in si to želiš, potem 
to naredi. Ob tem pa je pomembno, da čutiš podporo bližnjih, 
predvsem družine. Za kandidaturo sem se torej odločil šele 
po temeljitem pogovoru z ženo in sinovoma. Dobil sem njiho-
vo podporo, prav tako enotno podporo članov liste ter seveda 
podporo mnogih občank in občanov. 
  
O vas in vašem življenju je bilo veliko objavljenega v medijih v 
času pred volitvami. Kaj bi izpostavili?
Glede na to, da je bilo v predvolilnem času o meni že veliko 
objavljenega, morda bralci tokrat ne bodo izvedeli česa bi-

Bogo na rekreaciji v 
nedeljo dopoldan.

Bogo Ropotar rad 
obišče gore.
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U “Rad imam ljudi,” doda. V vlogi podžupana je na ob-

činskih straneh našega glasila redno pisal uvodnike. 
Tokrat je pred vami prvi njegov intervju za Mengšana. 
Pove, da je veliko, če ne skoraj vse, že povedal bralcem 
različnih drugih edicij pred in med župansko kampa-
njo in bo največ novega – rezultate dela – občankam 
in občanom lahko predal šele čez nekaj časa. Tokrat 
je za naše glasilo v prvem tednu januarja, ko je po-
tekal intervju, podelil prve vtise na novem delovnem 
mestu. 23. 12. 2022 je namreč že uradno deloval v pro-
storu, namenjenem županu. Kakšni so torej njegovi 
prvi vtisi v novi vlogi in sporočila bralcem Mengšana 
oziroma Mengšanom?

10 Mengšan - januar 2023



stveno novega. Sebe vidim kot človeka, ki čuti odgovornost 
do dela, ki ga opravlja. Predvsem lahko rečem, da sem v tem 
času marsikaj spoznal, tako pozitivne kot negativne energije 
posameznikov.
 
Omenjate, da so vam pri kampanji pomagali tudi vaši uvo-
dniki v Mengšanu. Boste še nadaljevali z uvodniki kot župan? 
Verjetno bom še kdaj kaj zapisal. Redno pa zagotovo ne, kajti z 
novo vlogo časa ne bo na pretek. Vsekakor zahtevajo uvodniki 
kar veliko časa, predvsem pa iskanje idej za vsebino, ki zna 
pritegniti bralce.
V uvodnikih sem vedno stremel, da sem se dotikal aktualnih 
življenjskih razmer ljudi. Kolikor se spomnim, se v njih nikoli 
nisem dotikal politike. Osredotočal sem se predvsem na ži-
vljenjska razmišljanja.    

Dober teden dni ste v vlogi župana. Kakšna sta bila vaša prva 
misel in vtis, ko ste stopili v “novo” pisarno?
Najprej se niti nisem zavedal nove vloge in nove pisarne, saj 
mi je predvolilni čas “pobral” kar veliko energije. Tako, da sem 
odšel kar v svojo staro, podžupansko. Sodelavka me je opozo-
rila, da sem sedaj župan. To je bila prva bolj smešna izkušnja 
in reakcija. 

Kakšni so bili in bodo vaši prvi ukrepi po prevzemu vodenja 
občine?
Eden glavnih izzivov je postaviti dobro ekipo, kar Lista pove-
zovanja vsekakor je. Vzpostaviti medsebojno sodelovanje z 
ostalimi v Občinskem svetu in iti naprej z zaupanjem z za-
poslenimi na občini. Želim, da vsi spoznajo, kaj so moja pri-

čakovanja in naši skupni cilji. Predvsem gre za zavedanje, da 
so to posredno pričakovanja občank in občanov. Najprej je bil 
na vrsti sestanek z vsemi zaposlenimi. Orisal sem jim svoja 
pričakovanja. V nadaljevanju je sledil sestanek z vsakim zapo-
slenim posebej.  
Pomembna vloga vodje je, kako zna predstaviti prave zahte-
ve. Strog vojaški način mi ni blizu in menim, da največkrat ni 
primeren. Pomembno je, da ljudje razumejo, kaj zahtevam in 
želim, da pridemo do rezultatov. Menim, da lahko vsako stvar 
povemo na sto različnih načinov, z različnim tonom in različ-
nimi besedami.   
 V naslednjih mesecih si bom prizadeval pridobiti širšo sliko 
situacije in postaviti prioritete glede na naš program. 

Kako je glede znane polemike okoli južne obvoznice? Kako na-
črtujete rešiti omenjeno zadevo? 
Ta problem se bo vsekakor razrešil. Morda že z novim pro-
storskim načrtom, ki to obvoznico oziroma povezovalno cesto 
pomika še južneje. Mislim, da je ta polemika res odveč. Ob-
činski svet je to točko samo umaknil z dnevnega reda, ker se 
želi prepričati, ali so bile v preteklosti resnično izkoriščene vse 
možnosti umestitve. 

Kako boste gradili prepoznavnost občine Mengeš v svojem 
mandatu?
Želim, da občina Mengeš ne bo obstala na mestu, temveč bo 
začela dohitevati bolj razvita slovenska mesta in bi ljudje za-
čutili potencial, ki ga ima. S tem bi ustvarili še boljše pogoje 
za kakovostno življenje v občini. Prebivalci se morajo počutiti 
udobno in domače, hkrati pa mora biti prijetno tudi obiskoval-
cem. S svojo ekipo želim narediti premik v razumevanju okolja 
in bivanja v Občini Mengeš. 

Kakšni so vaši prvi cilji?  
Veliko je ciljev, ki jih moram s svojo ekipo in zaposlenimi opre-
deliti ter določiti dinamiko izvedbe. Vse je seveda odvisno tudi 
od financ. Obenem je treba vse začete projekte nadaljevati in 
jih tudi zaključiti. 
Istočasno se lotevamo izzivov, kot so prevozi za starostnike, 
razširitev dela mladinskega centra, turistični razvoj, zdravstvo, 
infrastruktura … Načrtov je še veliko, predvsem bomo iskali 
sprotne rešitve in verjamem, da bomo po nekem obdobju že 
lahko pokazali rezultate, da smo nekaj premaknili. 

Vaš slogan je, da ste in boste župan, ki povezuje. Kako gledate 
na povezovanje različnih mnenj in želja – kako ustreči vsem 
oziroma čim več ljudem?  

Smučarski tek v Bohinju.

Z ženo Lidijo rada potujeta.
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Menim, da mi je v preteklosti že uspevalo povezovati ljudi, 
tudi v Občinskem svetu, kjer smo bili pogosto pred izzivom 
različnih mnenj. Kako ustreči vsem, pa je odgovor sicer zelo 
preprost. Kdor razume življenje, natančno ve, da vsem v celo-
ti ni možno ustreči. Je pa zelo pomembno, da se zavedamo 
odgovornosti do ljudi, da jim pokažemo trud in pot, da smo 
se zanje maksimalno potrudili. Potem morda tudi neizpolni-
tev želja izgubi negativni naboj. Pričakovanja so velika zaveza 
zame in za celotno ekipo, zato se bomo maksimalno posvetili 
iskanju skupnih rešitev. 

Omenjate, kako pomemben je pogovor z ljudmi. Načrtujete 
“dan odprtih vrat” za občanke in občane? 
Vsekakor razmišljam o tem. Zame je zelo pomembno, da 
damo občanom čim bolj verodostojne odgovore, bodisi oseb-
no, preko telefona ali elektronskih medijev. Na njihova vpra-
šanja bomo skušali redno odgovarjati. Želim vzpostaviti do-
ločene komunikacijske poti za čim boljše rezultate in prenos 
informacij. Komunikacija je eden od osnovnih odnosov. Vem 
in zavedam se, da pa je oseben stik za marsikoga še bolj po-
memben.     

Dotakniva se še vaše življenjske zgodbe za bralce Mengšana. 
Kako bi jo na kratko opisali?       
Izučil sem se za poklic orodjarja. Že takrat me je zanimalo 
delo z ljudmi (in politika), zato sem se po predhodno opra-
vljenih izpitih vpisal na višjo upravno šolo. Vendar je študij 
prekinil vpoklic v vojsko, saj takrat izredni študij ni bil razlog za 
odložitev obveznega služenja vojske. Po vrnitvi sta zelo kmalu 
sledila poroka in rojstvo otroka, s tem pa tudi prve družinske 
obveznosti.
Želja po samostojnosti me je kmalu popeljala v samostojno 
podjetništvo.
Ob tem sem bil tako kot danes vedno rad športno aktiven. Gle-
de na mojo osebnost sta mi šport in kultura zelo blizu.
 
Znano je, da ste kot deček igrali v znanem slovenskem filmu 
Pastirci. Kako sta film in igralstvo zaznamovala vaše življenje?
Film Pastirci je bil zame prelomnica, a se tega takrat niti nisem 
dobro zavedal. Dobil sem  priložnost igrati v celovečernem 
mladinskem filmu. Na tisti čas imam enkratne in nepozabne 
spomine. Saj igrati v filmu ni bilo prav pogosto, sploh pa ne 
za fantka iz vasi. Filma Pastirci se verjetno bolje spominjajo 

starejši bralci. Igral sem Blažeta, ki se je nesrečno ujel v lovsko 
past. Zelo mi je ostal v spominu režiser filma France Štiglic, ki 
nam je bil kot oče, pa seveda igralci – Jože Zupan in Demeter 
Bitenc. Vse je bilo posneto v vasi Sorica in okoliških hrbih. Mi 
otroci (igralci) smo uživali v igranju filma, saj nam je bilo to 
kot del igre. Še posebno nam je bilo zabavno, ko smo kakšen 
kader posneli tudi 20-krat, in to z ovcami. Teh prigod je še 
ogromno. 
Nato sem igral še v enem filmu, naslov je bil ”Hitler iz na-
šeg sokaka”, kar bi v prevodu pomenilo Hitler iz naše ulice. V 
tem filmu me je še posebno pritegnilo, kako se snema vojni 
film. Posnet je bil v Pančevu, blizu Beograda. Igral sem sina 
nemškega oficirja, ki je med vojno pomagal malemu cigančku 
tako, da mu je na skrivaj nosil hrano. Tam sem spoznal tudi 
veliko igralcev bivše Jugoslavije, ki se jih še danes zelo dobro 
spomnim, saj sem lep čas snemanja preživel z njimi. To so bili 
Boris Dvornik, Ružica Sokić, Mija Aleksić in drugi. Da, to so 
nepozabni spomini in tudi delček izkušenj v otroštvu. 
   
Čemu ste poleg igranja posvečali največ časa v mladosti?
Igranje je bilo, kot sem že omenil, le delček otroštva. V mlado-
sti sem se predvsem ukvarjal s športom. Nekaj časa sem treni-
ral hokej, kot mladostnik sem kar veliko časa posvetil karateju 
in smučanju, ob tem pa seveda tistemu, kar nas je večina mla-
dih fantov igrala, nogometu.   

Kaj vas trenutno žene v zasebnem življenju? V čem uživate?
Trenutno me še vedno žene posebna energija, ki je še sam 
včasih ne dojemam in ne razumem. Uživam v tem, kar poč-
nem, predvsem so mi vzporedno s tem zelo pomembni od-
nosi.  V veliko zadovoljstvo so mi trenutki, ki jih preživim z 
družino, prijatelji, sorodniki. Najbolj me osrečuje, ko gledam 
svoje otroke v njihovi samostojnosti, neizmerno pa uživam s 
svojo vnučko Elo.  

Omenili ste, da imajo vaša družina, žena, sinova pomembno 
vlogo v življenju.   
Veliko. Vem, da nisem imel vedno dovolj časa zanjo. Moja obrt 
in gradnja hiše sta zahtevali svoj “davek”, saj je bilo treba ve-
liko časa posvetiti delu, da sva vse to z ženo tudi finančno 
zmogla. Z leti pa se vedno bolj zavedam, kako pomembna je 
družina.  Z ženo Lidijo sva skupaj že od rane mladosti. Težave 
sva vedno reševala s pogovori, drug drugemu sva bila tera-
pevta.  Oba sinova pa sta šla na svojo samostojno pot. Na 
tej poti sva ju vedno v vsem spodbujala in podpirala. Vračata 
nama tako, da si med sabo pomagamo in zaupamo. Tudi s 
širšo družino imamo lepe odnose, seveda tudi z nihanji, pa 
vendar vedno znova ugotovimo, da se imamo enostavno radi 
in smo prijatelji. Tako naša generacija kakor tudi vsi “ta mladi” 
pridemo zelo radi na skupna druženja “žlahte”.

Bogotova velika strast je smučanje.
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Ob selitvi v Mengeš leta 1988 ste se kmalu začeli družbeno 
vključevati. Poleg 12-letne vloge podžupana ste od leta 2006 
član Občinskega sveta Občine Mengeš, bili ste soustanovitelj 
in nekajletni predsednik šolskega sklada in AMD Mengeš, ste 
član SSK Mengeš, ŠD Loka pri Mengšu, Kolesarskega društva 
Mengeš itd. Kaj vam je bilo in vam je še vedno najbolj všeč v 
Mengšu?   
Najbolj me pritegnejo ljudje. Toliko dobrih in uspešnih ljudi je 
med nami, da si včasih niti ne predstavljamo. Všeč mi je, da 
v Mengšu največkrat čutim pozitivno delovno vzdušje. Veliko 
ljudi je pripravljenih delati za našo skupnost, žrtvovati svoj 
čas, se razdajati. Ali ni to največja vrednost našega mesta? 
Menim, da je poleg čudovite narave in bližine Ljubljane tudi 
to razlog, da se toliko ljudi želi preseliti v našo občino. Da je 
občina Mengeš zelo želena destinacija za življenje. Zato mi 
Mengeš pomeni veliko. Saj mi je le-ta tudi veliko dal, in to v 
vseh pogledih.  

Za konec najinega pogovora, kakšno je vaše osrednje sporoči-
lo Mengšanom ob vašem nastopu nove funkcije? 
Občankam in občanom želim sporočiti, da verjamem v sku-
pno dobro. Naklonjen sem novim idejam in po naravi sem 
timski človek. Rad imam ljudi. To je moje življenjsko vodilo. 
Pri določenih projektih bomo včasih morali biti vsi skupaj tudi 

potrpežljivi in spoštljivi, saj je to pot, ki lažje vodi k skupnemu 
cilju. Bodimo ponosni na svojo občino Mengeš, v kateri radi 
živimo, saj smo mi vsi lahko delček tistega, kar daje spodbudo 
za napredek. Da bo nam in našim zanamcem v prihodnosti 
še lepše. 

Besedilo: Urška Vahtar • Foto: Urška Vahtar in zasebni arhiv Bogo Ropotar  

Bogo Ropotar in legendarni režiser France Štiglic med snemanjem filma 
na Sorici.

Med “opazovanjem”.

V mlinu. Prizor iz filma Pastirci.

Družina 

Z režiserjem Vladimirjem Tadejem in fantom 
“cigančkom”. Fotografija je nastala v Pančevu 
blizu Beograda med snemanjem filma “Hitler 
iz našeg sokaka” (Hitler iz naše vasi). “Izjemna 
izkušnja je bilo snemati vojni film,” pove Bogo 
Ropotar.

Plakat 
za ogled 
filma, ki 
se je vrtel 
po bivših 
jugoslo-
vanskih 
republikah.

Pastirček Bogo Ropotar v filmu 
Pastirci.
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B o ž i č n o - n o v o l e t n i 
prazniki so mimo, 
a že so pred nami 
novi – mednarodni 
in državni, posvetni 
in cerkveni: februarja 
svečnica in kulturni oz. 
Prešernov dan ter pepelnica, 
marca bosta dan žena in mate-
rinski dan oz. Gospodovo oznanjenje, 
aprila pa cvetna nedelja in velika noč z velikonočnim ponedeljkom, 
konec meseca pa dan upora proti okupatorju in praznik dela, s 
katerim se začenja veliki traven. Najbrž ni treba omenjati še 
Marijinega vnebovzetja ter dneva reformacije in dneva spomina na 
mrtve oz. vseh svetih ter dveh silno pomembnih praznikov za 
Slovence – dneva državnosti ter dneva samostojnosti in enotnosti. 
Malo začetnico praznikov določa Slovenski pravopis, le svojilni 
pridevniki iz lastnoimenskih samostalnikov (Prešernov, Gospo-
dov, Marijin) ohranijo veliko. Seveda bomo tudi praznike drugih 
ver in kultur (npr. ramazanski bajram, ilinden) pisali po našem 
pravopisu. 
A glede tega ni bilo enotnosti. Na prehodu v 20. stol. sta pra-
znike celo vodilna jezikoslovca pisala različno: Stanislav Škra-
bec (redovnik) z malo, Fran Levec pa z veliko. V pravopisu 1920 
Antona Breznika (duhovnik) za škofijsko gimnazijo pa je bilo 
odločeno, da se prazniki božič, novo leto, velika sobota ... pišejo 
z malo začetnico, le ob dvoumnosti tudi z veliko, npr. Kje si pra-
znoval Novo leto? oz. V novem letu pričakujemo inflacijo. To dvoj-
nico je odpravil pravopis 1962. Zadnji pravopis 2003 je tradici-
onalni zapis praznikov z malo začetnico ohranil in ga razširil še 
na dneve, izpeljane iz imen: gregorjevo, jurjevo, martinovo ... Zdaj 
se pravopis spet prenavlja, a pri praznikih in posebnih datumih 
(silvestrovo, telovo) ni sprememb. Seveda pa bomo zapisali npr. 
Martinova sobota, Silvestrov večer.  
Po mnenju dr. Helene Dobrovoljc (SAZU) odločitev za malo za-
četnico nima globljih ideoloških korenin, gre bolj za odklon od 
anglosaškega vpliva in za načelno jezikoslovno odločitev, kako 
zapisati vse praznike! Toda kljub 100 let starim določilom raba 
še niha. Ste tudi vi med tistimi,ki božič in veliko noč iz spošto-
vanja do praznika pišete z veliko začetnico? Te zasebne pisne 
prakse nihče ne preganja, toda v javnem poročanju upošteva-
mo pravopis. Pišemo torej: dan združitve prekmurskih Slovencev 
z matičnim narodom, mednarodni dan gora/ starejših/ gluhih, sve-
tovni dan miru/ beguncev/ čebel/ možganske kapi/ varčevanja z 
energijo/ boja proti kajenju/ nepismenosti ...
Tu smo našteli praznike, ki niso dela prosti, se pa veselimo ti-
stih, ko ne gremo v službo: v letu 2023 bo takih 11, v letu 2024 
pa celo 12. Toda ene in druge zapišemo – z malo začetnico!

Besedilo: Helena Škrlep

K
A
K
O
 G

O
V
O
R
IM

O
 –

 K
A
K
O
 P

IŠ
E
M
O Začetnica

in
prazniki

14 Mengšan - januar 2023



Razmišljanje ob 
knjigi Titov sin
Včasih rečemo, da nas je neka knjiga našla. Tak občutek 
imamo še zlasti, kadar nas vsebina knjige posebej nagovori, 
morda področja, o katerih redko razmišljamo ali se jim celo 
izogibamo. Včasih pa moramo sami dati knjigi priložnost, 
da nam razburka misli ali odpre drugačen pogled na dolo-
čeno tematiko. Priznam, da pred branjem knjige Titov sin 
avtorja Andraža Rožmana (po rodu je Mengšan) nisem 
pričakoval, da mi bo vsebina knjiga dala toliko misliti in 
mi odprla popolnoma nove poglede na težko in občutljivo 
temo, ki jo obravnava. Zagotovo sta bila predstavitev knjig 
in pogovor z avtorjem, ki je potekal 16. 12. 2022 v prostorih 
Mladinskega centra AIA in na katerem je sodeloval tudi 
Joc Podlesnik (človek, ki mu je avtor posvetil knjigo in 
katerega zgodba je njen osrednji del), pomemben vzgib 
za moje razmišljanje o »normalnosti«.

Gre za drugo Rožmanovo knjigo, ki tudi tokrat obravnava obču-
tljivo, a pomembno družbeno vprašanje. V svojem prvencu z na-
slovom Trije spomini se je lotil tematike begunstva, v tej knjigi pa 
je glavna tema življenje oseb s težavami na področju duševnega 
zdravja in raziskovanje globin posameznika ter razumevanje same-
ga sebe v povezavi s psihoanalizo. Gre torej za popolnoma drugo 
temo, kot bi jo bralec pričakoval glede na naslov knjige. Avtor se je 
loti na izjemno zanimiv način s prepletom zgodbe Frenka, ki je v 
življenju zaradi različnih okoliščin in osebnih stisk preživel že mar-
sikaj (še posebej se bralca dotaknejo opisi njegovega doživljanja, 
ko je bil obravnavan v različnih institucijah za osebe z duševnimi 
motnjami, tudi psihiatričnih ustanovah), in Klemna, razočaranega 
in kritičnega bivšega novinarja, ki se odloči, da bo o Frenku napisal 
knjigo. Branje knjige zahteva izjemno koncentracijo, saj se zgodbe 
glavnih protagonistov prepletajo, veliko je časovnih preskokov v 
čas otroštva, domišljijskih predstav, fikcije in samorefleksije. Avtor-
ju knjige uspe odlično opisati psihoanalitični pristop, v katerega je 
vključen Klemen. Življenjske zgodbe, še posebej izzivi, s katerimi se 
soočata tako Frenk kot Klemen, so opisane izjemno kompetentno, 
kar ni nič nenavadnega, če vemo, da Rožman piše izkustveno, o 
stvareh, ki jih neposredno pozna, jih živi ter si zanje prizadeva in 
aktivno deluje, s ciljem spreminjati na bolje. 
Naj izpostavim samo en vidik, na katerega opozarja Rožman in je 
bil izpostavljen tudi v pogovoru ob predstavitvi knjige. Zelo radi 
poudarjamo, da je Slovenija socialna država, ki mora poskrbeti za 
vse državljane, še posebej najbolj ranljive. V knjigi avtor pogumno 
odpira vprašanje norosti in to na način, ki je vsaj zame v sloven-
skem prostoru novost. Ob spoznavanju Frenkove zgodbe je kriti-
čen do načina dela institucij, ki se ukvarjajo z zdravljenjem oseb z 
duševnimi težavami. V javnosti občasno zasledimo prizadevanja, 

še posebej določenih nevladnih organizacij, pa tudi vedno večjega 
števila strokovnjakov, da se tudi pri nas osebe z duševnimi motnja-
mi deinstitucionalizirajo, torej da se vključijo v življenje na druga-
čen, veliko bolj odprt, vključujoč način. Da se to da, potrjujejo že 
v marsikateri evropski državi. V Sloveniji pa je tudi zaradi strahu 
pred drugačnostjo, ki je pogosto povezan z odklanjanjem in nestr-
pnostjo do vsega, česar ne poznamo, to skoraj tabu tema. Dokaz 
za to je npr. v Divači, kjer domačini nasprotujejo nastanitvi oseb s 
težavami v duševnem zdravju v hišah za varovance. 
Še vedno se prepogosto zgodi, da soljudi izločimo zaradi njihove 
drugačnosti, lahko že v družini, šoli, službah in v družbi na splošno. 
To zagotovo ni znamenje družbene zrelosti, odprtosti, demokratič-
nosti in etičnosti. Prehitro znamo sočloveka brez težav izključiti. 
Marsikateremu posamezniku (verjamem, da vsak od nas pozna 
koga) smo že naredili krivico, ker smo ga na podlagi včasih samo 
neke banalne posebnosti zaznamovali in posledično lahko tudi iz-
ključili. Seveda je prvi temelj sprejemanja drugačnosti sočutje, v 
nadaljevanju pa tudi iskren trud in pripravljenost za soočanje z la-
stnimi predsodki, ki pogosto izvirajo iz otroštva. Prav je, da se kot 
posamezniki in družba tega zavedamo in poskušamo vsak na svoj 
način prispevati k večji toleranci in sprejetosti različnosti v družbi. 
Na vse to na svojevrsten način opozarja Rožman. Pomembna re-
šitev težave pa se po njegovem prepričanju skriva v temeljiti oseb-
ni samorefleksiji. Če do obisti spoznamo sebe in se sprejmemo z 
vsemi svojimi slabostmi vred, lažje sprejemamo druge ljudi. Pa to 
še zdaleč ni lahko in od zrelega in odgovornega posameznika ter 
družbe zahteva pripravljenost in iskren napor.
Naj zaključim z odličnima odlomkoma iz knjige, ko o institucijah, ki 
se ukvarjajo z osebami s težavami na področju duševnega zdravja, 
razmišljata Frenk in Klemen.
Frenk, ki pogosto doživlja hude stiske, še posebej ko se spominja 
načina zdravljenja na psihiatričnih ustanovah: »Zakaj je vsega tega 
treba? Ti bom povedal, zakaj. Ker se nočejo ukvarjati z nami. Ni člo-
veka, ni problema. Kot da ni še kakšne druge rešitve, kot so zdravila 
in zapiranje. Najtežje je, ko ob sebi nimaš nikogar. Če je med krizo s 
tabo prijatelj, socialni delavec, kdorkoli, potem že nekako preživiš.«
Klemen pa razmišlja takole: »Dolgo nisem pomislil, da sta skrb in 
nasilje lahko povezana. Če nekdo zate skrbi, je vendar dober, ti hoče 
dobro. Kako bi to lahko bilo škodljivo, celo nasilno. Ampak te tudi 
tako močno tišči k sebi, da te duši. Veliko pred mano se jih je zadu-
šilo. Takšna skrb ti ne omogoči samostojnosti, tako kot ustanove 
ne omogočajo ljudem biti ljudje, živeti z vsemi svojimi lastnostmi. 
Raje tako grozno zavzeto skrbijo zanje, da jih poškodujejo, iz njih 
naredijo norce. Še veliko huje, iz njih naredijo rastline ali pa še niti 
rastlin ne. Najprej nas klesti družina, potem družba, delo dokonča 
ustanova. Tisti, ki na tej poti nima možnosti dialoga s komerkoli, 
prav nobene vrste upora ali vsaj zatočišča, na koncu postane oskr-
bovanec. Oskrbujejo ga do konca življenja. In ga uničijo.«
Knjigo na koncu odlično obogati spremna beseda dr. Igorja Okorna 
z naslovom V iskanju očeta in sebe.

Besedilo: Milan Burkeljca • Foto: Brane Tomšič
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Mengeška godba pod vodstvom kapelnika Dimitrija Lede-
rerja je pripravila pester glasbeni program z deli domačih 
in tujih avtorjev, s poudarkom na domačinih. Za uvod je 
godba zaigrala Koračnico barona Jurija Vege Primoža Ko-
sca, med koncertom pa izvedla več novitet prof. Tomaža 
Habeta. V vlogi solista na rogu je pred domačim poslu-
šalstvom z odlično izvedbo blestel godbenik in akadem-
ski glasbenik Erik Košak. Posebno improvizirano mizarsko 
glasbeno točko, pri kateri je nastala manjša mizica izpod 

Božično-novoletni koncert Mengeške godbe 
– Srečno 2023!

marljivih rok posnemovalcev mojstrov Pata in Mata, pa sta 
izvedla tolkalca Toni Novak in Klemen Juvančič.
Mengeški godbi se je na odru pridružil združeni otroški 
in mladinski pevski zbor OŠ Mengeš pod vodstvom Nata-
še Banko, s katerim smo v letu 2022 sodelovali že na do-
brodelni prireditvi Sonce za vse. Skupaj smo izvedli nekaj 
novitet skladatelja in prof. Tomaža Habeta, ki jih je zložil 
za zbor in pihalni orkester. Himnično skladbo Lepa je de-
žela naša z besedilom Toneta Pavčka je posvetil prav naši 
godbi. V novi glasbeni preobleki – prej sta bili izvajani le 
s klavirsko spremljavo – sta zazveneli še skladbi Le pogu-

V ponedeljek, 26. decembra 2022, je Mengeška godba v soorganizaciji Občine Mengeš in Turističnega društva Mengeš 
v KD Mengeš že tradicionalno priredila dva novoletna koncerta.

Mengeška godba in Pevski zbor OŠ Mengeš.
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Srečno 2023 vam želijo godbeniki. 

Mojstra za vse – tolkalca Klemen Juvančič in Toni 
Novak.
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mno, le za mano in Iščemo hišico z besedili s Prešernovo 
nagrado nagrajene pesnice Anje Štefan. Godba je premi-
erno izvedla še eno skladbo prof. Habeta Samotni jezdec.
Godbeniki in godbenice smo zaigrali tudi eno od skladb, s 
katero smo se predstavili na državnem tekmovanju SZG v 
1. težavnostni stopnji, ki je potekalo maja 2022 v Krškem in 
na katerem smo prejeli zlato plaketo. 
Na obeh koncertih je zazvenelo tudi nekaj del iz bogate 
zakladnice avstrijske skladateljske družine Strauss, za ko-
nec pa nista smela manjkati Sveta noč v izvedbi zbora in 
solistke Maje Keržič ter Radetzky Marsch.
Vse skupaj je s pravo mero šaljivosti in profesionalnosti v 
celoto povezal voditelj Jure Sešek. Na začetku obeh kon-
certov je bil slavnostni govornik ob dnevu samostojnosti in 
enotnosti novoizvoljeni župan Bogo Ropotar. Med drugim 
koncertom pa je Turistično društvo Mengeš in predsednica 
Zorka Požar podelila priznanja za urejenost in ocvetličenje 
domov oziroma poslovnih prostorov v Mengšu. 
Navzoče je nagovoril še predsednik KD Mengeška godba 
Gregor Žun ter se posameznikom in društvom zahvalil za 
pomoč in odlično sodelovanje. Posebno zahvalo za pomoč 
pri izvedbi koncertov izrekamo članom in predsednici TD 
Mengeš, za pripravo odra in okrasitve Občini Mengeš, 
mengeškim gasilcem za požarno varnost ter vsem obisko-
valcem in podpornikom.
Mengeška godba je bila z vami tradicionalno tudi na prvi 
dan leta 2023, ko smo vas s koračnicami in drugimi vese-
limi melodijami pozdravljali v novem letu, v katerem vam 
želimo zdravja, osebnega zadovoljstva in ustvarjalnosti ter 
kakovostne glasbe (za katero lahko poskrbite s prihodom 
na naše koncerte). Naj zveni!

Besedilo: Maja Keržič • Foto: Matic Dolenc

Solist v skladbi Cape horn Erik Košak.

Na odru je zaigralo več kot 50 godbenikov.
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DRUŽINA LOBODA IZ LOKE PRI MENGŠU
Priznanje se podeljuje za večletno skrbno okrasitev stano-
vanjske hiše, kjer prebivajo tri generacije Lobodovih, po 
domače Končkovih. Urejenost dvorišča in vrta je v vseh 
letnih obdobjih navdušujoča, zato TD Mengeš podeljuje 
turistično priznanje družini Loboda.

BALINARSKI KLUB MENGEŠ
V Športnem parku tik ob reki Pšati domuje Balinarski klub 
Mengeš. Z uspehi na balinarskih tekmovanjih promovi-
rajo mengeško občino in šport. Posebno pa nas veseli, 
da skrbijo za prostor okoli balinišča, ki je zgled »dobrih 
gospodarjev«. Naj bo priznanje pohvala za preteklo opra-
vljeno delo in spodbuda tudi v prihodnje

SAŠA MAJDIČ IZ MAISTROVE ULICE V MENGŠU
Priznanje Turističnega društva Mengeš Saši Majdič po-
deljujemo za urejenost in ocvetličenje stanovanjske hiše. 
Družina, in predvsem gospa Saša s svojim delom in ideja-
mi, skrbi, da je unikatna urejenost vrta in nasadov čez vse 
leto zgledna, in verjamemo, da gre priznanje v prave roke.

Priznanja Turističnega društva Mengeš za 
leto 2022
Turistično društvo Mengeš je na prireditvi božično-novoletnega koncerta Mengeške godbe v Kulturnem domu 
podelilo priznanja za prispevek k urejenosti občine Mengeš. Priznanja sta podelila predsednica TD Mengeš Zorka 
Požar in predsednik ocenjevalne komisije Jože Vahtar. Predsednica je v nagovoru pohvalila vse, ki vlagajo trud 
za lepši videz naše občine, in vsem zaželela lepo praznovanje praznikov in novega leta 2023.

MESTNA KAVARNA MENGEŠ – EVA ŽERJAV
Prijaznost in domačnost sta odliki dobrega lokala, če pa 
sta zraven še urejenost prostora in postrežba, je pozor-
nost obiskovalcev zagotovljena. Ko se prostor pohvali tudi 
s slikarskimi motivi slikarjev iz Likovnega društva Mengeš 
ter rožami in aranžmaji na zunanjih delih lokala, je vse to 
očem še lepše. Čestitke za priznanje Evi Žerjav, da vztraja 
na tej poti in vse omenjeno še nadgrajuje.
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Vstani in sveti: Luč 
miru iz Betlehema
Kaj ti je, da spiš? Vojna, stiske, bolezni, nesreče, osa-
mljenost … Kaj pa ti? Se bojiš? Živiš, kakor da se nič 
ni zgodilo?

Seveda, težko nam je, ko vidimo, kaj vse se dogaja in se nam 
zdi, da ne moremo nič. Pa vendar je že iskra dovolj, da vname 
ogenj, in kaplja dovolj, da ga pogasi. Zbudi se! Božič je. Naj ti ne 
bo vseeno za temo v svetu. Ni ti treba spremeniti vsega, naredi 
eno dobro delo, pospravi sobo, skuhaj komu kavo, spusti avto 
predse. Ko boš premaknil sebe, boš obrnil svet. 

Zaneti iskro, naj v tebi zasije luč. Vstani in sveti.

Letošnja poslanica, ki spremlja Luč miru iz Betlehema, želi 
prebuditi vsakega od nas, da bi se najprej zla in težkega v svetu 
začel zavedati, hkrati pa bi v tem videl poziv, naj vsak od nas 
nekaj naredi. Ne smemo misliti, da nekaj pomenijo samo velika 
in pomembna, glasna dejanja politikov in diplomatov, socialnih 
služb in drugih dobrodelnih institucij, naša mala dejanja prijazno-
sti pa so nepomembna. Čeprav se nam lahko zdijo kot boj proti 
velikanom, je prav vsako, še tako majhno dejanje pomembno, 
saj v svet teme prinaša luč.
»Nekateri verjamejo, da samo velika moč lahko zadrži zlo. Toda 
sam sem odkril nekaj drugega. Ugotovil sem, da so to majhne 
stvari. Vsakdanja dejanja navadnih ljudi, to zadržuje temo proč. 
Preprosta dejanja dobrote in ljubezni.« (J. R. R. Tolkien, Hobit)
Akcija Luč miru iz Betlehema poteka že od leta 1986, ko so na 
avstrijski televiziji ORF organizatorji v zahvalo sodelujočim v 
oddaji, namenjeni invalidnim otrokom, namesto drobnih daril 
delili plamen iz votline Jezusovega rojstva v Betlehemu. S tem se 
je začela sprva majhna, sedaj pa izjemno odmevna in velika akcija 
deljenja plamena. Njen namen pa je še vedno enak – deliti mir 
po svetu v obliki plamena. Ogenj v votlini Kristusovega rojstva v 
Betlehemu prižge otrok, ki se je tisto leto najbolj izkazal, skavti 
pa poskrbimo, da ta plamen potuje med ljudmi. Prizadevamo si, 
da čim več ljudi začuti toplino, ki jo z akcijo prinašamo v njihova 
srca. Mir je univerzalni dar – je nekaj, za kar nam mora biti mar, 

ne glede na svojo starost, narodno ali versko pripadnost. Hkrati 
pa želimo ljudem odpreti oči, da bodo videli pomembnost še 
tako majhnih dobrih del, namenjenih sočloveku.
Poleg vsakoletnega gesla akcijo spremlja tudi dobrodelni namen. 
Letos smo se odločili, da gre del sredstev v sklad sv. Lucije, ki je 
namenjen pomoči ob zdravstvenih težavah in socialnih stiskah 
naših članov. Del sredstev bo namenjen slovenskim družinam, 
ki se ob naraščajočih stroških in draginji vse pogosteje znajdejo 
v globokih finančnih stiskah. S pomočjo Karitasa ali centrov za 
socialno delo bomo darove namenili najbolj potrebnim in jim 
vsaj nekoliko omilili prihajajočo zimo in pomlad. Zadnji del pa 
bomo namenili misijonu v Liberiji, kjer bivša skavtska voditeljica 
vodi šolo in skupnost Cenacolo. V misijonu skrbijo za sirote in 
bolne otroke ter opravljajo veliko delo na področju osnovnega 
izobraževanja in zdravstvene oskrbe. Prav zaradi sredstev, zbra-
nih v dobrodelni akciji, bo njihova šola preživela tudi to šolsko 
leto in sprejela še nekaj dodatnih otrok.
Luč miru iz Betlehema in njeno sporočilo smo mengeški skavti 
delili v Mengšu in Trzinu po nedeljskih svetih mašah zadnji vi-
kend pred božičem. Do božiča je bila nato še cel teden na voljo 
v župnijski cerkvi sv. Mihaela v Mengšu. Odnesli smo jo tudi na 
Občino Mengeš, v Dom počitka Mengeš in Dom sv. Katarine ter 
jim s tem simbolno prenesli sporočilo, ki jo spremlja.

Besedilo: Blaž Kovačič • Foto: Jaka Korenjak in Združenje slovenskih 

katoliških skavtov in skavtinj

Plamen Luči miru iz 
Betlehema

Plamen Luči miru iz Betlehema

Grafična podoba letošnje 
akcije Luči miru iz 
Betlehema

Sprejem Luči miru iz Betlehema v Domu počitka 
Mengeš

Sprejem Luči miru iz Betlehema na Občini Mengeš
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Izlet mengeških 
upokojencev v 
neznano
Le kako naj izvedem izlet v neznano, da ne bodo naši 
'detektivi' takoj, ko se bomo odpeljali s parkirišča, ugo-
tovili, kam gremo? S šoferjem Rajkom sem se že dan prej 
dogovorila, da jih bova zavedla tako, da se bomo peljali 
proti Ljubljani, mimo živalskega vrta, kjer ni hotel nihče 
izstopiti, in potem na avtocesto proti Gorenjski.

Ni trajalo dolgo, da je Jelka Janežič izstrelila, da gremo v Tržič 
in potem še Milena Šutar, da gremo na Brezje. Začrtali smo 
svojo pot. Janez Šutar je imel v decembru rojstni dan in Milena 
je spekla slastne piškote, poskrbela pa sta tudi za nekaj močne-
ga, kar nas je ogrelo in spravilo v dobro voljo, da smo ubrano 
zapeli Janezu v čast.
Na Brezje smo prišli v zadnjem trenutku dogovorjenega časa. 
Razdelili smo se v dve skupini in si z vodstvom ogledali muzej 
jaslic, ki se nahaja v nekdanjem samostanskem hlevu. V spre-
hodu skozi deset prostorov muzeja smo spoznali zgodovino 
jasličarstva, pomen posameznih jasličnih figur in prizorov ter 
različne vrste jaslic. Predstavljeni so številni slovenski ustvarjalci 
jaslic ter jaslice iz drugih evropskih dežel in tudi bolj oddaljenih 
dežel. Več kot 450 različnih eksponatov. Čudovito doživetje se 
konča z reprodukcijo freske prvih jaslic sv. Frančiška Asiškega 
skozi opečno čipko. Zelo priporočam ogled muzeja jaslic in 
bazilike Marije Pomagaj.
Na avtobusni postaji v Tržiču, na vhodu v staro mestno jedro, 
nas je pričakal kovinski zmaj, o katerem legenda pravi, da je 
odgovoren za nastanek mesta Tržič. Tam nas je pričakal tudi naš 
vodič Matej in skupaj smo se podali do najstarejše Kurnikove 
hiše, ki je danes etnološki muzej in je dragoceno pričevanje o 
pretekli bivanjski kulturi Tržičanov. V njej se je rodil tržiški pesnik 
Vojteh Kurnik. Sprehod po starem mestnem jedru nas je pre-
pričal o mogočnosti kraja. Žal pa danes mogočne stavbe precej 
propadajo in nemo pričajo o časih, ko je bil Tržič pomembno 
obrtno in industrijsko mesto na poti z gorenjske ravnine čez 
prelaz Ljubelj na Koroško. Mesto je zaznamoval hud požar v 
letu 1811, zato so izdali poseben predpis, ki je določal obvezno 
namestitev kovinskih vrat in polken, ki so postala prava evropska 
posebnost. Posebnost pa je tudi cerkev sv. Andreja, kjer naj bi 
župnik Jakob Aljaž z zborom prvič v slovenskem jeziku izvedel 
pesem Sveta noč.
V Tržiškem muzeju smo si ogledali predmete bogatih obrtnih 
zbirk o čevljarjih, usnjarjih, kolarjih, barvarjih, nogavičarjih ..., 
še posebej pomembna sta dediščina čevljarstva in slovenski 
smučarski muzej. Zelo zanimivo in poučno. Ogledali smo si še 
izjemne Tekčeve jaslice, ki sodijo med najlepše dosežke ljudske 
in verske kulture pri nas. Iz lipovega lesa jih je izdelal tržiški 
čevljar Jožef Ribnikar.
Izlet smo zaključili v poznih nočnih urah v gostilni Pr' Smuk, z 
dobro hrano in veselo zabavo s plesom in petjem. Dogajanje 
so popestrili tudi ciganski trubači. Vedno znova me prevzame 
ta neuničljiva energija izletnikov, ki v polnosti užijejo vsak izlet.

Besedilo in foto: Marija Štebe, predsednica DU Mengeš

V muzeju jaslic

»Hiša«, dnevni prostor v Kurnikovi hiši Pri strašnem zmaju
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Srečanje upokojencev 
DU Mengeš, starih 
več kot osemdeset let
Deževen petek, 16. 12. 2022, je DU Mengeš organiziralo 
tradicionalno prednovoletno druženje s svojimi upoko-
jenci, s katerimi se nismo družili že tri leta zaradi vsem 
znanih razlogov. Bilo je ganljivo srečanje starih prijateljev 
v dvorani v Domu počitka. Prišlo je 50 naših članov, ki so 
bili veseli, da se spet vidimo in družimo.

Vera je zavrtela župana

Zbrane je najprej pozdravila ga. Marija Štebe, ki je vsem zaželela 
dobrega zdravja in pozitivne energije. Predlagala je tudi, da z 
minuto molka počastimo spomin na vse, ki so v tem dolgem 
času osame umrli. 
Medse smo povabili tudi g. Franca Jeriča, ki se je zaradi bo-
lezni opravičil, in g. Boga Ropotarja, ki je navzoče tudi poz-
dravil, jim zaželel vse dobro in izkazal pripravljenost, da 
bo občina prisluhnila tudi starejšim in pomagala pri reše-
vanju njihove problematike. Veseli smo bili ponujene roke 
in obljube, da se v občini zavedajo, kaj vse tare starejšo 
populacijo.                                                                                                                                           
V imenu direktorice Doma počitka ge. Lidije Fuger Krivec je zbrane 
pozdravila njena namestnica, potem pa je bil čas za vesele pesmi, 
ki jih je na harmoniki izvabljal g. Franc Osterman, zapela pa jih 
je s svojim čudovitim sopranom naša Metka Blejc.
Božično-novoletni čas je pričarala tudi dramska skupina DU 
Mengeš pod vodstvom g. Matjaža Repnika, ki nas je s svojimi 
pesmimi zazibala v čase, ko smo bili še mladi.
Zasluženo kosilo so skuhali v domski kuhinji in g. Stane Groznik 
je spet dokazal, da je kuharski mojster, ki je s svojo ekipo pomoč-
nikov poskrbel za vse lačne. Presenetil nas je celo z odlično potico.
Sledila je muzika za ples in petje in ni nam bilo, da bi se poslovili. 
Strinjali smo se, da se prihodnje leto spet srečamo. 
Naj se na tem mestu iz vsega srca zahvalim ge. Lidiji Fuger Krivec, 
ki nam vedno velikodušno priskoči na pomoč, da lahko svoje 
srečanje organiziramo v Domu počitka, g. Stanetu Grozniku za 
vse dobrote in vsem drugim za topel sprejem.
 
Besedilo in foto: Marija Štebe, predsednica DU Mengeš

Prednovoletno 
srečanje Društva 
upokojencev Mengeš
Verjetno ne bom ničesar novega napisala, če povem, da 
smo se člani našega društva ponovno srečali v Harmoniji, 
16. 12. 2022. Prepričana sem, da se ponavljam, vseeno 
pa se mi zdi, da je prav, da so naši člani obveščeni o vseh 
dejavnostih. Vedno pa so na naših družabnih srečanjih 
kakšne spremembe in tako se zdi, da je vsakič malo dru-
gače. Tudi tokrat je bilo tako.

Na začetku je bilo potrebno malo glasbe, za katero je poskrbel 
Tomaž Kušar. Po glasbenem uvodu in kozarčku rujnega smo bili že 
kar dobro razpoloženi. Potem pa se je predstavila naša dramska 
skupina pod vodstvom Matjaža Repnika. Vsa nastopajoča dekleta 
so recitirala pesmi, primerne za prihajajoče praznike. Bilo je lepo 
in je poglobilo misli v vsebino.
Naš glasbenik je poskrbel, da nihče ni sedel. Tudi naša Marjetka 
je zapela s Tomažem, na koncu pa še gospa Mojca, lastnica re-
stavracije. Veselo vzdušje se je okrog 23. ure zaključilo, nam pa 
se je se zdelo, da je čisto prekmalu.
Naslednje družabno srečanje bo v Harmoniji, v soboto, 18. 2.2023, 
takrat ste vabljeni na veselo pustovanje v maskah.

Besedilo in foto: Milena Aleš
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V A B I L O ZA  NOVE PEVKE IN PEVCE

Mešani pevski zbor SVOBODA Mengeš vabi v svoje vrste nove pevke in 
pevce. 

Zborovodkinja zbora je Uršula JAŠOVEC, akademska skladateljica, glasbena 
pedagoginja, organistka in zborovska dirigentka.

Repertoar zbora je zelo širok in ne pretežak, zato se zboru lahko pridruži vsak, 
ki ima posluh in veselje do petja. 

Vaje imamo vsak ponedeljek, od 20. do 22. ure, v pevski sobi v 2. nadstropju 
Kulturnega doma Mengeš – severni vhod.

 Za dodatne informacije lahko pokličete predsednico zbora: Germana Leben 
GSM 041 686 312.

PRIJAZNO VABLJENI

Zahvala Občini 
Mengeš in vabilo za 
nove pevce
Kulturno društvo SVOBODA Mengeš praznuje letos 70 let 
delovanja, folklorna sekcija in mešani pevski zbor pa 50 let 
delovanja. Zaradi covidnih razmer bomo obletnice obeležili s 
svečano prireditvijo v Kulturnem domu Mengeš jeseni 2023.

V ponedeljek, 19. 12. 2022, smo imeli prvo vajo in še bolj zavzeto 
peli, saj so stoli res udobni in omogočajo pokončno držo ter 
ustrezno oporo hrbtenici. 
Iskreno se zahvaljujemo dosedanjemu županu Francu Jeriču, 
bivšemu podžupanu in novemu županu Bogu Ropotarju ter 
operativni ekipi Boris & Mitja za realizacijo novih stolov. 
Nekaj nepevskih dolgih covidnih mesecev nas je zdesetkalo, a 
novi stoli so nam velika spodbuda za nadaljnje delo.  
Tako smo si zaželeli na prvi vaji na novih stolih: novi stoli, novi 
pevci …
Trudili se bomo še naprej, da ohranjamo dolgo pevsko tradicijo 
v Mengšu in da ga dostojno predstavljamo na svojih nastopih.
 
Besedilo in foto: MePZ Svoboda Mengeš

Občina Mengeš, naš ustanovitelj in finančni podpornik, je 
mešanemu pevskemu zboru za okrogli jubilej omogočila za-
menjavo starih lesenih stolov z novimi ergonomskimi konfe-
renčnimi stoli. V postopku izbora smo člani zbora preizkusili 
dostavljene vzorce in se soglasno odločili za model stola in 
barvo (spodnja slika).

Slovesnost na 
Kostanjski planini
Letos mineva 80 let, kar se je v zimskem taboru na 
Kostanjski planini, na višini več kot 1000 metrov, zbralo 
več kot sto partizanov. Ob tem so se sestala poveljstva 
Kamniškega, Moravškega, Kokrškega in Savinjskega ba-
taljona. Za bolj usklajeno delovanje so iz delov teh enot 
oblikovali Kokrški odred. Za prvega komandanta je bil 
imenovan Matija Blejc, s partizanskim imenom Matevž. 
Glavno vprašanje, s katerim so se ukvarjali poveljniki, je 
bilo, kako prepričati mlade, ki so jih vpoklicali Nemci, da se 
namesto v nemško vključijo v slovensko partizansko vojsko.

Dva dni kasneje so se partizani pripravljali, da skromno 
proslavijo božični večer. Vreme ni bilo primerno za slavje, 
med snežinke se je mešal mrzel dež. Mnogi so verjeli, da v 
prazničnih dneh sovražnik ne bo napadal. Pa ni bilo tako. Bili 
so izdani in nekaj tisoč Nemcev se je s pomočjo izdajalcev 
prikradlo v bližino tabora. Zvrstilo se je več napadov. Partizani 
so poskušali prebiti obroč. Ob tem je padlo šestnajst borcev, 
med njimi Matija Blejc in Janez Ogrin iz Mengša ter Franc 
Kotar iz Trzina. Del borcev se je pri preboju rešil. Glavnina pa 
se je umaknila in se pod zaščito megle in noči uspela brez 
boja izviti iz obroča.
Na slovesnosti v decembru smo se na Kostanjski planini 
spomnili na to bitko in na padle partizane. Iz Mengša so bili 
prisotni sorodniki Matije Blejca in s praporom tudi delegacija 
ZB Mengeš.

Besedilo: Mirjan Trampuž, predsednik ZB Mengeš • Foto: Franc Škarja
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Kot vam je verjetno sedaj že znano, v preddverju AIA – Mladin-
skega centra večkrat organiziramo zbirno mesto za humanitar-
ne akcije, kamor so tokrat dobrodelniki prinašali hrano in druge 
pripomočke za živali. Pri zbiranju nam je pomagala tudi Knji-
žnica Janeza Trdine Mengeš, ki je 14. decembra skupaj z nami 
organizirala humanitarno predstavo za otroke z naslovom «Ve-
lik dan ščetkanja v živalskem vrtu«, v izvedbi Pravljične Frtine. 
Namesto vstopnice so gledalci prinašali hrano in opremo za 
živali. Na predstavo je prišlo kar 48 gledalcev, ki so zapuščenim 
živalim s svojim dobrodelstvom še kako pomagali. 22. decem-
bra smo vse zbrano predali Društvu Reks in Mila, ki pomaga 
tudi živalim v Mengšu in drugod, kjer pomoč potrebujejo. Reks 
in Mila povezuje prostovoljce, ki vsak dan skrbijo za živali brez 
doma in za tiste, za katere lastniki ne morejo več ustrezno skr-
beti zaradi starosti, bolezni ali drugih razlogov. Iz srca se vam 
zahvaljujemo za vašo pomoč!

Besedilo: Zoya Petrič• Foto: Brane Tomšič

Humanitarna akcija 
za živali v stiski
Ali ni lepo, ko ljudje stopijo skupaj, se povežejo in pomagajo 
nekomu, ki je v stiski? AIA – Mladinski center Mengeš je od 
oktobra do decembra 2022 ponovno organiziral dobrodelno 
akcijo v okviru projekta »Daj naprej in podari sonce«, tokrat 
smo pomagali živalim v stiski. Vse zbrano smo predali 
Društvu Reks in Mila.

Driska
Diareja ali driska je definirana kot črevesno obolenje, za katero je značilno 

odvajanje tekočega blata več kot trikrat v 24 urah. Posledica intenzivnega 

izgubljanja telesne tekočine je elektrolitsko neravnovesje in dehidracija. 

Posebej moramo biti pozorni na znake dehidracije (žeja, zaspanost, pospe-

šeno dihanje, temen urin) pri majhnih otrocih in starostnikih, saj pri njih 

dehidracija lahko nastopi zelo hitro. Pogosti spremljajoči simptomi driske 

so še: slabost, bruhanje, napenjanje, abdominalni krči, lahko tudi vročina. 

Ločimo akutno, vztrajajočo in kronično drisko. Slednja je lahko znak resne 

bolezni (Crohnova bolezen, ulcerozni kolitis). Vzroki za drisko so zelo raz-

lični. Pogosto je driska posledica okužbe z virusi, bakterijami ali paraziti. 

Virusno povzročene driske se prenašajo preko umazanih rok, pojavljajo se v 

obliki epidemij in so pogostejše pri mlajših otrocih. Za bakterijsko trebušno 

okužbo lahko zbolimo na potovanjih v tujino, če zaužijemo okuženo hrano 

ali vodo. Vzrok za pojav driske je lahko tudi preobčutljivost organizma za 

določena živila oz. sestavine živil (laktozna intoleranca, celiakija, alergija na 

beljakovine kravjega mleka), zastrupitev s težkimi kovinami ali z alkoholom 

in različna zdravila (antibiotiki, magnezijevi antacidi). Drisko lahko povzro-

čijo tudi stresni dogodki in prekomerna uporaba umetnih sladil (manitol, 

sorbitol). Farmacevt v lekarni ima pomembno vlogo pri svetovanju glede 

ustreznega načina samozdravljenja in oceni resnosti težav. Z zdravnikom 

se moramo nujno posvetovati pri otroku, ki je mlajši od treh let, pri zelo 

hudi driski (več kot osem odvajanj blata dnevno), pri pojavu alarmantnih 

znakov (telesna temperatura nad 38,5 °C, kri v blatu, znaki dehidracije), pri 

sumu na hujšo okužbo ali zastrupitev s hrano (npr. oporečni tatarski biftek, 

francoska solata), pri bolnikih, kjer obstaja nevarnost resnih komplikacij 

(sladkorni in imunosupresivni bolniki). Čas samozdravljenja driske je ome-

jen in je odvisen od starosti pacienta. Pri otrocih, starih od treh do dvanajst 

mesecev, lahko traja največ en dan, v starosti enega do treh let največ dva 

dni, pri starejših otrocih in odraslih pa največ tri dni.

Nadomeščanje vode in izgubljenih elektrolitov je najpomembnejše za pre-

prečitev dehidracije pri driski. V ta namen uporabljamo peroralne rehidracij-

ske soli, ki jih raztopimo v predpisani količini neoporečne vode ter zaužije-

mo po požirkih, da ne izzovemo bruhanja. Odmerjanje prilagodimo stopnji 

dehidracije in telesni masi bolnika. Za lajšanje težav pri driski so v lekarni 

na voljo različni probiotiki in pripravki iz zdravilnih rastlin, ki vsebujejo čre-

slovine (čaj iz posušenih plodov borovnic, pravi ali ruski čaj). Priporoča se 

uživanje hrane s čim manj vlakninami (riž, prepečenec, prežganka, korenč-

kova juha, banane). Izogibati se je treba sladkorju, kofeinu, mastni in zelo 

začinjeni hrani. Za lajšanje driske so na trgu tudi različni enterosorbenti 

(diosmektit, silicijev gel, medicinsko oglje), ki po zaužitju potujejo skozi 

prebavni trakt in nase vežejo različne snovi (strupe, tudi zdravila!), same pa 

se v telesu ne absorbirajo. Za zdravljenje driske je v Sloveniji na voljo tudi 

zdravilna učinkovina racekadotril. 

Besedilo: Darja Štular, mag. farm.
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Ekipa Civilne zaščite 
Mengeš se je močno 
okrepila
V mesecu novembru je v domu PGD Topole potekalo 
izobraževanje za bolničarje. Udeležilo se ga nas je kar 
12 Mengšanov.

Tečaj je sestavljen iz dveh delov. Teoretičnemu delu, ki ga je 
odlično odpredaval Urban Iglič, je sledilo praktično usposa-
bljanje, skozi katero sta nas na domiseln in predvsem izzivov 
poln način popeljala Erik Juhant in Miha Veider. Vsi udeleženci 
smo na izobraževanju dobili ogromno novega in zelo koristnega 
znanja, hkrati pa smo se lepo povezali in odlično sodelovali kot 
ekipa ter na koncu vsi uspešno opravili izpit.
Iskreno se zahvaljujemo vsem trem predavateljem za odlično 
izvedeno izobraževanje. Hvala gasilcem PGD Topole za pro-
store ter Civilni zaščiti Mengeš in Rdečemu križu, ki sta nam 
omogočila in organizirala predavanja, na koncu pa še zaključno 
pogostitev.

Besedilo: Tanja Vdovč • Foto: udeleženec tečaja
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Začnemo ob 8.00. Pol ure izvajamo vaje 1000 gibov in na-
daljujemo z vajami za moč.
Vaje so preproste  in primerne za vsakogar. Izvajate jih po 
svojih zmožnostih.
Vadbe bodo vodili: mag. kineziologije Eva Jeza, dipl. kine-
ziolog Simon Jurmić in prof. športne vzgoje Andraž Purger.
Vadbo sofinancira Ministrstvo za zdravje,  Fundacija za 
šport, Mestna občina Ljubljana.
Društvo Šola zdravja ima status humanitarne organizacije 
in status društva v javnem interesu. 

Več o nas si lahko ogledate na spletni strani:
https://solazdravja.com, kjer je tudi povezava do brezplač-
ne ZOOM vadbe.

Besedilo in foto: Zdenka Katkič, predsednica Društva Šola zdravja

1000 gibov in vaje 
za moč – brezplačna 
ZOOM vadba
Vabimo te, da se nam priključiš pri brezplačni ZOOM 
vadbi vsak delovni dan od 3. januarja 2023 dalje. 
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Camino – pot, ki spreminja
23. novembra smo v AIA – Mladinskem centru Mengeš prvič gostili Emila Kosa, ki je predstavil svojo osebno 
izkušnjo Camina. Zaupal nam je, da je s te poti prišel z novimi pogledi na življenje. Zanimivo in doživeto preda-
vanje je obogatil s satelitskimi posnetki poti in fotografijami. Spodaj podajamo nekaj njegovih misli.

Camino je pot, ki zahteva, da se ji v celoti predaš. Ko si zjutraj 
oprtaš več kot 10-kilogramski nahrbtnik in ga po več kot 8 ur 
na dan nosiš več dni zapored, izvleče iz tebe vsak kanček moči. 
Ko se ti zdi, da se ti po urah in urah samote že rahlo blede, 
zahteva vso mentalno moč. In ko bi najraje vse pustil in šel 
domov, se moraš soočiti sam s seboj. Nihče ni rekel, da bo 
lahko! Pa je vredno?
Camino ni tekmovanje na poti do cilja, camino je pot k sebi. 
Pokaže ti, kako se soočiti s samim s seboj in svojimi strahovi. 
Pokaže ti, da za življenje ne potrebuješ veliko. Pokaže ti, da 
so tvoje meje zgolj črte, prek katerih se vedno nekako da priti. 
Pokaže ti, kako biti hvaležen za vse, kar si in kar imaš. In pred-
vsem ti vrne zaupanje v življenje — tisto pristno zaupanje, ki 
pravi: Vse bo v redu, četudi ne veš, kako!
Sem imel kako krizo, sprašujete? Ja, sem, pa ne eno. In pravza-
prav so bile vse dobrodošle. Camino namreč ne dovoli nepo-
trebne prtljage – tako fizične kot mentalne. In kot tak te prisili, 
da stvari razrešuješ sproti — da puščaš nepotrebno za seboj in 
tako ne nosiš s seboj ničesar, kar bi te po nepotrebnem obre-
menjevalo. In tako kmalu puščaš za seboj, ne samo nepotrebne 
stvari, ampak tudi nepotrebne probleme.
Camino navdušuje že tisočletja in verjetno bo še naprej. Pa ne 
zato, ker te pripelje peš od točke A do točke B, ampak zato, ker 
te pripelje k sebi. Ker ti pokaže, kdo v resnici si in česa si sposo-
ben. Ker te preprosto očisti navlake. Vsakomur bi svetoval, da se 
poda na pot, pa čeprav samo za nekaj dni. Ker — ja, je vredno.

Besedilo in foto: Emil Kos v sodelovanju z AIA Mladinskim centrom Mengeš
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Kulture sveta
V decembru je Zoran Furman v AIA – Mladinskem 
centru pripravil zanimivo predavanje, na katerem nam 
je predstavil nenavadne kulture, ki jih je spoznaval na 
svojih potovanjih po Aziji, Afriki ter Srednji in Južni 
Ameriki v zadnjih sedemnajstih letih. 

»Na marsikaterem potovanju me je pot ponesla v oddaljene kra-
je in vasice, kjer ljudje še danes živijo po stoletja starih običajih 
in navadah, ki jih ločijo od ostalih ljudstev ali etničnih skupin v 
okolici. Razlikujejo se po zunanjem videzu, kot so oblačila, tatu-
ji, okraski, ki jih nosijo na sebi ali z njimi okrasijo dele svojega 
telesa.
Zakaj so njihovi predniki začeli z nenavadnimi običaji, pogosto 
niti sami ne vedo točno. V današnji hitro spreminjajoči se družbi 
in globalizaciji te navade hitro izginjajo. Mlajše generacije jih ne 
ohranjajo več, ponekod se jih celo sramujejo.

Na primer vstavljanje velikih, glinenih diskov v spodnjo ustnico 
pri ljudstvu Mursi na jugu Etiopije ali nenavadni, leseni, okrogli 
okraski v nosnicah, kot jih lahko vidimo pri ženskah ljudstva Apa-
tani v indijski zvezni državi Arunachal Pradesh. V Pakistanu, na 
severozahodu, je ljudstvo Kalašev, ki se ima za potomce Aleksan-
dra Velikega. Ženske so znane po zanimivem pokrivalu, ki spomi-
nja na krono. Da ne omenjam slovitih head huntersov ali lovcev 
na glave, ki sem jih srečal na otoku Borneo in tudi na skrajnem 
severovzhodu Indije in imajo po telesu ali obrazu nenavadne te-
tovaže. Te so si zaslužili samo najpogumnejši vojščaki.«
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To je samo nekaj od najbolj drugačnih ljudstev, ki smo jih 
spoznali na tokratnem tematskem potopisnem predava-
nju. 
Besedilo in foto: Zoran Furman v sodelovanju z AIA – 
Mladinskim centrom Mengešsrečal na otoku Borneo in 
tudi na skrajnem severovzhodu Indije in imajo po telesu 
ali obrazu nenavadne tetovaže. Te so si zaslužili samo 
najpogumnejši vojščaki.«
To je samo nekaj od najbolj drugačnih ljudstev, ki smo jih 
spoznali na tokratnem tematskem potopisnem predava-
nju. 

Besedilo in foto: Zoran Furman v sodelovanju z AIA – Mladinskim cen-

trom Mengeš

SPOŠTOVANE PREBIVALKE IN PREBIVALCI 
OBČINE MENGEŠ!

Glej, tvoj kralj prihaja k tebi, pravičen je in zmagovit.
Zah 9,9

Želimo vam blagoslovljene božične praznike 
ter veliko uspešnih in zdravih dni v letu 2023.

OO NSi – krščanski demokrati Mengeš

Opravičilo Uredništva glasila Mengšan: v decembrski številki Mengšana ni 
bilo objavljeno aktualno voščilo OO NSi, za kar se jim opravičujemo. Tokrat 
objavljamo pravo oz. želeno voščilo.

UČENJE IN SVETOVANJE

AIA – Mladinski center Mengeš

KAJ SE DOGAJA?

Od 13. januarja  2023 dalje

Prijave na dogodke in dejavnosti ter več info na: fb page aiamladinc, 
e-mailu: drustvo.aia@gmail.com, spletni strani: https://aia-mcmenges.si/, 
T:070-732-070

HIBRIDNA PREDAVANJA IN DELAVNICE (brezplačno)
preko aplikacije ZOOM in  v mladiinskem centru (predhodne prijave)

*predavanje MOJA POT IZ DEPRESIJE, v sredo, 18.1.2023, ob 17.00, Barbka Š.

*predavanje SVET KOLESARSTVA – predstavitev ultra kolesarke Tine Žarki, v petek, 20.1.2023, ob 17.00

*delavnica in okrogla miza ŽENSKE V POLITIKI, v ponedeljek, 23.1.2023, ob 17.00

*predavanje MOTNJE HRANJENJA, v sredo, 25.1.2023, ob 17.00, Mateja K.

*predavanje PAKISTAN – dežela prijaznih ljudi, v petek, 27.1.2023, ob 17.00 (Zoran Furman)

*predavanje NARCISIZEM - kako ga prepoznati in se zaščititi, v sredo, 1.2.2023, ob 17.00 (Lucija L. Skok)

DRUGI DOGODKI IN ANIMACIJE

*IZMENJEVALNICA OBLAČIL, v soboto, 28.1.2023, od 16.00 do 19.00, Tea Vuga

*ROJSTNO DNEVNE ZABAVE ZA OTROKE IN NJIHOVE PRIJATELJE, v soboto in v nedeljo, od 10.00 do

13.00 ali od 13.30 do 16.30, po dogovoru, izkušeni animatorji  poskrbijo za prijetno in igrivo vzdušje

PLES IN VADBA

*HIP HOP: mini 2 ob ponedeljkih od 18.00 do 19.00 in četrtkih od 17.00 do 18.00, malčki ob sredah, od

16.15 do 17.00; mini v ponedeljek in sredo od 17.00 do 18.00; mlajši pionirji v torek, od 17.00 do

18.00, v sredo, od 18.00 do 19.00; starejši pionirji v torek in četrtek, od 18.00 do 19.00; mladinci v

torek in četrtek, od 19.00 do 20.00; hip hop mamice v ponedeljek, od 19.00 do 20.00, Sanja T.

*NIRVANA : ob sredah, od 20.00 do 21.00, Maja S.

*PILATES: ob sredah, od 19.00 do 20.00, Sanja T.

*JOGA: ob petkih, od 20.00 do 21.00, Maja M.

*BREZPLAČNA UČNA POMOČ: po dogovoru, na daljavo ali v MC, od 10. leta dalje, za dijake in študente

UČENJE 
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letos Sicilija, vedno 
pa se vrnem v domači 
Mengeš

Se mogoče spomnite mojega članka iz prejšnjega leta, v 
katerem sem zapisal, da mi je profesorica ponudila, da 
bi šel kot dijak trgovske smeri na Srednji šoli Domžale 
za tri tedne na Portugalsko na praktično izobraževanje? 
Lansko leto sem se še upiral, to leto pa ne. Profesorica 
mi je ponovno ponudila 3-tedensko praktično izobraže-
vanje, tokrat na Siciliji v Palermu.

Dogodivščina se je pričela v soboto, 22. 10. 2022. 15 dija-
kov in dva profesorja smo se z avtobusom odpeljali proti 
tržaškemu letališču. V Palermu nas je pričakal vodja tamkaj-
šnjega Erasmus+ projekta, gospod Abramo. V hotelu smo 
pustili prtljago in se peš napotili do restavracije, ki nas je 
gostila 20 dni.  
Naslednji dan je sledil voden ogled Palerma, ki ima bogato 
arhitekturo in veliko znamenitosti. Turistične točke so zelo 
urejene, česar pa ne morem reči za stranske ulice, ki so arhi-
tekturno gledano sicer zelo lepe, so pa žal precej umazane. 
Na pločnikih in ob cestah so ležale smeti, smetnjaki so bili 
polomljeni ali pa jih sploh ni bilo. 
Zanimivost mesta je tržnica, ki vabi z bogato ponudbo sad-
ja, zelenjave, rib in ulične hrane. Poskusili smo znamenite 
arancine, ki pa meni osebno niso bili tako dobri, kot jih hva-
lijo. Po ogledu mesta smo se zaradi visokih temperatur od-
pravili na plažo Mondello. Kopalke, brisača, dobra družba, 
čisto morje in peščena obala so nas tako premamili, da smo 
med bivanjem v Palermu bližino plaže vsak dan izkoristili.  
Ponedeljek je za udeležence projekta mobilnosti pomenil 
prvi delovni dan. Še pred odhodom na Sicilijo sem bil se-

Mestni trg v Palermu
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znanjen, da bom delal v trgovini Quartararo, ki večinoma 
prodaja ženske artikle – čevlje, torbice in oblačila, nekaj ma-
lega pa imajo tudi za moške. Že prvi dan sem ugotovil, da z 
zaposleno ne bom veliko komuniciral, saj je govorila samo 
italijansko. Trgovina je odprta od 9.00 do 13.00, ponovno 
se odpre ob 16.00, zapre pa ob 20.00. Deljeni delovni čas 
je bil zame nekaj novega. Vsako jutro, ko sem šel na delo, 
sem preizkušal svoje potrpljenje v nabito polnem avtobusu. 
V trgovini sem pomival tla, brisal prah s polic ali pa prina-
šal novo kolekcijo iz avta v skladišče, pri prodaji oblačil pa 
kupcem zaradi neznanja italijanščine nisem mogel svetova-
ti. Med popoldanskim odmorom sem v bližnji restavraciji 
nekaj pojedel in odšel v hotel k sošolcem. Na hitro smo si 
izmenjali informacije o delu pri svojih delodajalcih. Prvi te-
den je zelo hitro minil, saj je bilo vse novo – okolje, ljudje, 
hrana …  
Ob koncih tedna smo šli na razne izlete. Obiskali smo tu-
ristično mesto Cefalu, kjer smo se na plaži skupaj s pro-
fesorjema preizkusili v gradnji peščenega gradu. Po kosilu 
smo si ogledali še majhno mesto Castelbuono, v katerem 
je živel eden od ustanoviteljev svetovno znane blagovne 
znamke Dolce Gabbana. Ogledali smo si tudi botanični vrt, 
v katerem najdemo 12.000 različnih rastlin in je bil res vre-
den ogleda. Tudi cerkev Santa Rosalia, ki je delno vklesana v 
skalo, je bila zelo zanimiva. 

Skupinsko fotografiranje v turističnem kraju Cefalu

Nekaj za malo večje otroke
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V Palermu smo poleg znamenitosti obiskali tudi igrišče za 
nogomet in košarko, s profesorjema smo šli na laser tag, 
bovling in po nakupih. S sošolci smo sredi trga igrali odboj-
ko in ugotovili, da žoga ljudi združuje, saj so se nam ljudje 
hitro pridružili, kar je bilo zelo zabavno. 
Kar naenkrat so nas profesorji pričeli opozarjati, da se pribli-
žuje dan odhoda. V četrtek smo se še zadnjič sprehodili po 
trgovinah in opravili nakupe, v petek smo se poslovili od de-
lodajalcev in pripravili kovčke. Zvečer smo imeli še podelitev 

certifikatov, ki služijo kot dokaz, da smo opravili praktično 
izobraževanje v tujini. Pred sobotnim odhodom domov smo 
udeleženci Erasmus+ projekta mobilnosti imeli v hotelu še 
zadnjo večerno zabavo.
Praktično izobraževanje v tujini je zelo dobra izkušnja, ki jo 
priporočam vsem dijakom naše srednje šole. Sam sem imel 
možnost, da se mobilnosti udeležim kar dvakrat. Mogoče 
mi uspe iti še tretjič, saj nameravam šolanje nadaljevati. Kaj 
mislite, profesorica Hrovatin, ali je kakšna možnost? 

Besedilo in foto: Nik Lagoja  

Udeleženci mobilnosti smo si vedno našli delo.

V botaničnem vrtu v prijetni družbi

Massimo teater – tretja največja operna hiša v Evropi
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O bontonu na kulturnih 
prireditvah
Z veseljem sem se v sredini decembra odpravil na božič-
no-novoletni koncert Glasbene šole Domžale, oddelka 
Mengeš, v Župnijskem domu. V pričakovanju edinstvene-
ga kulturnega dogodka, na katerem se predstavijo mladi 
glasbeni talenti in na katerega se skupaj z učitelji glasbene 
vzgoje, mentorji in glasbenimi spremljevalci zelo zavzeto 
pripravljajo, sem bil izjemno presenečen nad »dodatki« 
obiskovalcev, ki so popestrili kulturno dogajanje. Ko so se 
v prvi točki predstavili najmlajši, sem bil naravnost šokiran 
nad množico mobilnih telefonov v iztegnjenih rokah, ki 
so bili, kot vse kaže, del vizualne predstave navdušenih 
staršev. V naslednji točki je program popestril očka, ki 
je po (lastnem) scenariju zasedel mesto v prvi vrsti in je 
kar med igranjem točke oblačil svojega otroka in zapustil 
prizorišče – zanimiv pristop. Nekaj stolov stran je mamica 
glasno hvalila svojega otroka iz predhodne točke in živahno 
popestrila izvedbo takrat nastopajočega otroka na odru. 
Babica dve vrsti naprej je ravno na prehodu zahtevnega 
stavka glasno odvila papir od bombona, ki se je »imenitno« 
vklopil v izvajano melodijo. V spremljevalnem »scenariju« 
(brez vednosti organizatorja) koncerta ni manjkalo niti 
mahanja staršev svojim otrokom, šumenja s koncertnimi 
listi in pogovarjanja med točkami.

Kot dolgoletni mentor otroške folklorne skupine, v kateri sode-
lujejo otroci od vrtca naprej, lahko iz prve roke zagotovim, da 
opisani primeri nepoznavanja bontona na kulturnih prireditvah 
niso otroci. Ko se jim jasno razložijo pravila, jih v veliki meri upo-
števajo. So izjeme, kar uredimo z diskretnim izhodom iz dvorane 
v primernem trenutku (aplavz, pavze med točkami).
Pisanje torej namenjam predvsem odraslim obiskovalcem, saj se 
je podobna slika (žal) odvijala tudi na koncertu Mengeške godbe 
le nekaj dni kasneje. Skupaj, prosim, obnovimo osnovne točke 
obnašanja, bontona na kulturnih prireditvah, ki jih v nadaljevanju 
povzemam. Da se zamislimo in pomislimo na izvajalce, ki so v 
nastop vložili veliko ur na vajah doma in v skupini, na avtorje, 
mentorje in umetniške vodje, ki so morali poleg navdiha oddelati 
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Aše kopico ur za aranžma in končni izdelek na odru, na organiza-

torje prireditev, ki so morali urediti vrsto »nevidnih« podrobnosti, 
kot so program prireditve, koncertni listi, vabila, plakati, priredi-
tveni prostor, scena, ozvočenje, luč. In seveda ne nazadnje na 
obiskovalce kulturnih prireditev, ki želijo uživati in se prepustiti 
dogajanju na odru brez množice motečih dejavnikov v dvorani.
Lepo vabljeni na kulturne prireditve v Občini Mengeš v novem letu 
2023, program je pester in zanimiv. Kulturna društva in organiza-
torji prireditev obljubljamo, da se bomo potrudili za kakovostne 
in raznovrstne vsebine. Obiskovalci pa smo z upoštevanjem 
nekaj enostavnih pravil lahko vzor ostalim, saj s tem izkazujemo 
spoštovanje do kulture in kulturnih ustvarjalcev. 

Besedilo: Boštjan Svete, predsednik Zveze kulturnih društev Občine Mengeš • 

Karikatura: Davorin Vukina

Bonton na kulturnih prireditvah
• se primerno uredimo (ni treba, da smo v slavnostnih oblekah, a 

trenirka, sončna očala in preširok pulover niso primerni)
• na predstavo pridemo točno, raje kakšno minuto prej
• v kulturno ustanovo vstopamo tiho
• v garderobi odložimo vrhnja oblačila
• do svojega sedeža se premikamo z obrazom, obrnjenim k ljudem, 

nikoli jim ne kažemo hrbta (vmes se tiho tudi opravičimo in/ali 
zahvalimo)

• pred predstavo izklopimo prenosne telefone in druge naprave, ki 
oddajajo zvočne ali svetlobne signale

• e se na prireditvi izvaja himna, ob začetku vstanemo in mirno stoji-
mo, po končani himni se mirno usedemo in ne ploskamo

• umirjeno spremljamo predstavo (sodelujemo le, če nas k temu 
povabijo nastopajoči/izvajalci)

• programski list si ogledamo prej in ne šumimo z njim med predsta-
vo

• na koncertih klasične glasbe nikoli ne ploskamo med stavki, ampak 
šele na koncu skladbe

• v primeru hudega kašlja tiho zapustimo prostor, da ne motimo 
predstave

• predstavo si vedno ogledamo do konca
• ob koncu predstave z aplavzom nagradimo nastopajoče (nastopajo-

či se navadno trikrat vrnejo na oder, vmes pa ves čas ploskamo)
• iz dvorane odhajamo mirno in brez prerivanja
• pozorni smo na red, ki velja ob prevzemu oblačil 

Česa med predstavo nikakor ne počnemo?
• ne jemo in ne žvečimo
• ne uporabljamo telefona ter drugih zvočnih in svetlobnih naprav
• ne fotografiramo in ne snemamo prireditve niti delov predstave; za 

posnetke se dogovorimo z organizatorjem
• ne šumimo s papirčki
• se ne pogovarjamo in ne komentiramo predstave
• ne mahamo (svojim) nastopajočim
• četudi smo na glasbeni prireditvi, z nogami in rokami ne tolčemo 

ritma in ne prepevamo 
• ne spimo, smrkamo ali pretirano kašljamo
• ne prisvajamo si obeh naslonjal za roke – naše je le desno naslonjalo
• ne spodobi se, da odidemo iz dvorane, preden se predstava zaključi 

in se nastopajoči priklonijo
• pri zaključnem aplavzu ne kričimo ali vzklikamo, temveč ploskamo 

(vstanemo le, če nas je predstava močno navdušila)

Besedilo: Boštjan Svete
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Start na Mengeški koči

3. Tek Mengeška 
koča–Dobenski 
hram
 

26. decembra 2022 na *Štefan dan* je Kolesarsko 
društvo Mengeš organiziralo 3. Tek Mengeška koča–
Dobenski hram. 5500 m dolga trasa je zelo razgibana, 
s kar 256 višinskimi metri.

Teka se je udeležilo 73 tekačev, 56 moških in 17 žensk. 
Razpisana je bila tudi nagrada za rekord proge, ki ga je po-
stavil Tomaž Kališnik s časom 23:37 in tako izboljšal prejšnji 
čas proge za skoraj 2 minuti. Najhitrejša tekačica s časom 
27:25 pa je bila Klara Močnik iz kluba KGT Papež Kamnik.
Na cilju, na Dobenskem hramu, sta tekače pričakala topla 
malica in napitek, ki ju je prispeval Dobenski hram. Posebna 
zahvala gre prav tako Robiju Jankoviču in Juretu Repanšku, 
ki sta priskrbela glavne nagrade.
Organizatorji se lepo zahvaljujemo tudi voditelju Alešu 
Janežiču, uradnemu merilcu, podjetju AZ NET, d.o.o., vsem 
redarjem in donatorju Občini Mengeš.
Najlepše se zahvaljujemo Gregorju Jeriču za posnet filmček, 
ki si ga lahko ogledate na naši FB-strani.
Kolesarsko društvo Mengeš želi vsem občankam in občanom 
v novem letu zdravja in veliko srečno prevoženih kilometrov 
ter lepo vabljeni na naše prireditve!

Besedilo in foto: KD Mengeš
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Najhitrejša tekača: Klara Močnik in Tomaž Kališnik
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Anže Lanišek kot 
za stavo skače na 
stopničke
Anže Lanišek, šampion iz Smučarsko-skakalnega kluba 
Mengeš, je s svojimi imenitnimi predstavami navdu-
ševal tudi v zadnjem mesecu leta 2022.

Na prireditvi za svetovni pokal v Titisee-Neustadtu je na začet-
ku decembra na posamičnih tekmah zablestel z zmago in dru-
gim mestom, za nameček je na skrajnem jugozahodu Nemčije 
prispeval še največji delež k četrtemu mestu Slovenije na tekmi 
mešanih ekip. Na valu odličnih dosežkov je nato dolge skoke kot 
po tekočem traku nizal tudi na generalki za novoletno turnejo v 
Engelbergu, kjer se je s prvim in tretjim mestom še dvakrat zavi-
htel na oder za najboljše smučarske skakalce na svetu.
Na uvodni postaji znamenitega tekmovanja štirih skakalnic v 
Oberstdorfu nato 26-letni Domžalčan tudi zaradi smole z vetrom 

Anže Lanišek - Žaba

ni mogel izvleči dosti več od še vedno dobrega desetega mesta.
Da mu v zadnjem obdobju v Sloveniji nihče ni kos, je sicer 
Lanišek tik pred božičem potrdil tudi na državnem prvenstvu 
na Bloudkovi velikanki v Planici, kjer je prepričljivo opravil z vso 
konkurenco in osvojil zlato kolajno. Na tej tekmi je na svojo na-
darjenost opozoril tudi Anžetov 18-letni klubski kolega Taj Ekart, 
ki je med člani pristal na enajstem mestu. 
Mladinski reprezentant iz Komende se je decembra dokazoval 
tudi v mednarodni konkurenci in si na tekmovanju za alpski 
pokal v Seefeldu dvakrat priskakal točke, potem ko je 14. mestu 
dodal še zelo lepo peto mesto. V slovenskem pokalu pa Taj v 
svoji starostni skupini (do 20 let) v tej zimi še ne pozna poraza. 
V razmiku dveh tednov je namreč prepričljivo dvakrat zmagal na 
100-metrski skakalnici v Planici.
Na isti napravi so imeli prejšnji mesec dve tekmi tudi mlajši 
mladinci (do 16 let). Med njimi je Nik Bergant Smerajc drugemu 
mestu dodal še četrto, Timo Šimnovec je pristal na enajstem in 
devetem mestu, na drugi preizkušnji pa so se jima pridružili tudi 
kadeti Erik Tomažič, Alen Pestotnik in Jaka Perne, ki so zasedli 
15., 16. oziroma 21. mesto. Med mlajšimi mladinkami pa je 14-let-
na Živa Andrić skočila na peto mesto.
Ob tej priložnosti bi se radi v klubu najlepše zahvalili dosedan-
jim zvestim pokroviteljem ter seveda vsem Mengšanom in oko-
ličanom, ki ste podprli »projekt« koledarja za leto 2023. Tudi z 
vašo pomočjo bodo lahko mengeški upi še naprej pridno vadili 
in sledili svojim sanjam. Kakor to zdaj sijajno počne tudi Anže 
Lanišek.

Besedilo: Š. M. • Foto: berkutschi.com/Rukka, Guliverimage

Mladi smučarski skakalci iz SSK Mengeš si želijo biti nekoč prav tako dobri, kot je zdaj Anže Lanišek.
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Šest naslovov 
državnih prvakov 
za Badminton klub 
Mengeš v letu 2022 
Državni prvaki za leto 2022 so postali: Tim Bregar, v ka-
tegoriji posamezno in v dvojicah do 13 let, Sara Bregar 
prav tako v kategoriji posamezno in v dvojicah do 11 let, 
in Mila Vrhovnik v dvojicah in mešanih parih do 11 let.

V soboto, 10. 12. 2022, se je v Ljubljani v športni dvorani BIT Cen-
ter odvijalo državno prvenstvo v badmintonu do 13 in 19 let. Tek-
movanja se je udeležilo 112 igralcev in igralk, od tega 5 tekmoval-
cev in 3 tekmovalke iz našega kluba. BK Mengeš so zastopali Jan 
Topolovec, Žan Zabret, Martin Oražem, Tim Bregar, Luka Siard, 
Julija Božnik, Lea Felicijan in Sara Bregar. 
V kategoriji do 13 let je Tim brez izgubljenega seta zmagal med 
posamezniki in v igri dvojic ter tako postal dvakratni državni pr-
vak. Do medalje je kljub svoji mladosti s tretjim mestom med 
ženskimi dvojicami skupaj z Ilhano Mustafič (BK Karizma) prišla 
tudi Sara Bregar.
Jan Topolovec je v skupini B premagal oba nasprotnika in s tek-
movanjem nadaljeval v glavnem delu. Tam je v prvem krogu pre-
magal Liama Vodlana (BK Medvode), v drugem pa je bil Marcel 
Okorn (BK Olimpija) boljši, tako je Jan zasedel končno 9.–16. 
mesto.
Badmintonska tekmovalna sezona 2022 se je končala 17. 12. 2022 
z državnim prvenstvom do 11 in do 17 let v Mariboru. Člani BK 
Mengeš so domov prinesli kar 11 medalj. 
Tekmovanja se je udeležilo 94 igralcev in igralk, od tega 2 tekmo-

Tim Bregar, državni prvak v dvojicah do 13 let

Mila Vrhovnik in Sara 
Bregar, državni prvakinji 
do 11 let

Ekipa BK Mengeš do 11 let
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valca in 4 tekmovalke iz našega kluba. BK Mengeš so zastopali 
Mark Pogačar, Martin Oražem, Pia Krizmanić, Julija Božnik, Mila 
Vrhovnik in Sara Bregar. 
V kategoriji do 11 let posamezno so v polfinale prišle kar tri naše 
članice in na koncu osvojile vsa tri odličja. Sara Bregar je brez 
izgubljenega seta zmagala med posameznicami in osvojila svoj 
prvi naslov državne prvakinje. Drugo mesto je osvojila Mila Vr-
hovnik, tretje pa Julija Božnik. Odlično je nastopila tudi Pia Kriz-
manić. V svojem krstnem nastopu ji je malo zmanjkalo, da bi iz 
skupine napredovala v izločilne boje za odličja. 
Vsa tri odličja v roke Mengšanov tudi v kategoriji mešanih parov!
Državna prvaka sta prvič postala Mila Vrhovnik (BK Mengeš) in 
Tjaž Novak Lešnik (BK Sele Vrhe), ki sta v finalu suvereno pre-
magala Saro Bregar (BK Mengeš) in Tineta Periča Marovta (BK 
Medvode). Tretje mesto je prav tako osvojila naša ‘naveza’ Julija 
Božnik in Martin Oražem. Pia in Mark sta osvojila končno 5.–8. 
mesto. Svoj drugi naslov državnih prvakinj na tem prvenstvu sta 
Mila in Sara dosegli v igri ženskih dvojic. Vlogo prvih nosilk sta 
suvereno opravičili in v finalu premagali Pio Legiša in Karino Skle-
pič (BK Konex) z 21 : 10, 21 : 9. Uspeh sta s tretjim mestom dopol-
nili Pia in Julija. Mark in Martin sta v dvojicah izpadla v četrtfinalu 
in osvojila 5.–8. mesto.
Člani Badminton kluba Mengeš smo tako s skupno šestimi na-
slovi državnih prvakov, dvema naslovoma podprvakinj in šestimi 
tretjimi mesti na državnih prvenstvih tudi uradno zaključili izre-
dno uspešno sezono 2022. 
Čestitke vsem nastopajočim za izjemne igre in uspehe v tej sezo-
ni, zahvala pa gre tudi vsem sponzorjem in donatorjem, ki verja-
mete v našo zgodbo in nas podpirate.
Z januarjem vabimo k vpisu v klub tudi nove člane od 7. leta sta-
rosti dalje. 

Besedilo in foto: Uroš Bregar

Julija in Pia, dvojice

Tim Bregar, državni prvak posamezno do 13 let

1. TOP RS za 
mladince in 
mladinke v 
namiznem tenisu 

17. 12. je bil v Puconcih 1. TOP za mladince in mladin-
ke. V kategoriji mladincev so nastopili: Aljaž Goltnik, 
Luka Jokič, Timotej Jerina, Adam Rakun in Nel Savšek 
Pintarič, v kategoriji mladink pa sta nastopili Urša 
Rozman in Tina Križnič.

V. 2. kakovostni skupini je Aljaž Goltnik osvojil 1. mesto, Luka 
Jokič je bil 2., Timotej Jerina pa je osvojil 6. mesto.
V 3. kakovostni skupini je Adam Rakun osvojil 4. mesto, Nel 
Savšek Pintarič pa je bil.
Urša Rozman je nastopila v 2. kakovostni skupini, osvojila 
je 7. mesto, Tina Križnič pa je bila v 3. kakovostni skupini 3. 
Tekmovalce sta spremljala trener David Orešnik in pomočnik 
Ivan Ložar.

Besedilo: Mlaj • Foto: David Orešnik

3. skupina (3. mesto Tina)

2. skupina (1.mesto Aljaž, 2.mesto Luka)
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Pri nas na »balinčku« pa se vedno kaj dogaja in to sem že 
velikokrat poudaril. V času od zaključka sezone, konec ok-
tobra, imamo druge dejavnosti. 
Novembra smo organizirali turnir v kartanju winer šnops. 
Udeležilo se ga je 16 igralcev, pokale so osvojili:
1. mesto: Jože Šuštaršič
2. mesto: Franc Lagoja
3. mesto: Igor Maligoj.

V decembru smo organizirali turnir v pikadu, na katerega se 
je prijavilo 23 igralcev. Po napetih bojih so medalje osvojili:
1. mesto: Miran Blejc
2. mesto: Ludvik Mikola
3. mesto: Igor Maligoj
4. mesto: Drago Beber.

Ob zaključku leta smo organizirali zabavo, na kateri je bilo 
prisotnih več kot 40 članov, za popestritev pa smo pripravili 
tudi srečelov. Za dobitke sta poskrbela naša člana, in sicer 
Stane Gosar in Matjaž Bratovž, ki je tudi član upravnega od-
bora kluba in član ekipe podkvarjev. Vse srečke so bile dobi-
tne in vsi, ki so jo kupili, so bili z dobitkom zelo zadovoljni. 
Naš prijatelj Frenk pa nam je pripravil odličen bograč.
Zaključek leta smo popestrili še z nepričakovano pohvalo 
in nagrado. Na nastopu Mengeške godbe, ki nam že tradi-
cionalno pričara vsakoletno novoletno vzdušje v Kulturnem 
domu Mengeš, je naš predsednik Jani Lucin iz rok predse-
dnice Turističnega društva Mengeš prejel lepo plaketo, in 
sicer za urejenost našega »balin placa«. Gospe Zorki Požar 
lepa hvala za izročeno plaketo. Dober občutek imamo že 
zato, ko vidimo, da trud naših članov ni zaman.

Novičke z
»balin placa«
Božični in novoletni prazniki so za nami in upam, da 
ste jih preživeli lepo v krogu prijateljev in domačih in 
da vam bodo ostali v lepem spominu.

Naj omenim še to, da smo letos, po dobrih 10 letih, svojo 1. 
ekipo opremili z novimi trenirkami in dresi. Upam, da bodo 
s še večjo borbenostjo vstopili v novo sezono tekmovanja. 
Hvala vsem sponzorjem, ki so nam pri tem pomagali. Naj 
pri tem omenim, da je glavni sponzor naše 1. ekipe Miha 
Javh, firma ''Rakoll''.
Na koncu svojega pisanja dam še lep balinarski srečno.

Besedilo: Marjan Tomazin • Foto: Jani Lucin

Podelitev priznanja
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Srce tvoje več ne bije,
bolečine hude ne trpiš,
nam pa žalost srca trga,

solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen, 
ker te več med nami ni.

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je v 88. letu 
starosti sklenila naša draga mati, 

mama, pramama, sestra, teta in tašča

ANA GALE,
roj. Keržič.

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom, prijateljem in 

znancem za izrečeno sožalje, cvetje, sveče 
in svete maše.

Hvala gospodu župniku Marku Koširju za 
lepo opravljen pogrebni obred, pevcem, 
posebej Maji Keržič, in pogrebni službi 

Vrbančič ter vsem, ki ste jo pospremili na 
zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni.

Je čas, ki da,
je čas, ki vzame,

je čas, ki celi rane.
In je čas, ki nikdar ne mine,
ko zasanjaš se v spomine.

ZAHVALA

Svojo življenjsko pot je v 69. letu sklenil 
moj dragi Janez.

TESTEN JANEZ
iz Loke pri Mengšu.

Iskreno se zahvaljujem sodelavcem in 
prijateljem, sorodnikom, sosedom in 

znancem za izrečena sožalja, podarjeno 
cvetje in sveče.

Zahvaljujem se osebju Kliničnega centra, 
Hematološkemu oddelku in Zavodu 

Hospic Ljubljana. Gospodu župniku Igorju 
Dolinšku iz Kosez za lep obred in mašo.

Janez, s hvaležnostjo v srcu te bom vedno 
pogrešala,

tvoja Mateja.
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V Je čas, ki da,

je čas, ki vzame,
je čas, ki celi rane,

in je čas, ki nikdar ne mine, 
ko zasanjaš se v spomine.

ZAHVALA
V prazničnih dneh smo se poslovili od 
naše drage mame, babice in prababice

CECILIJE 
MULEJ

iz Mengša.

Ob izgubi naše drage mame se 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za besede tolažbe, 
izrečena sožalja, vse objeme in stiske rok, 

ki so bili neprecenljivi.

Neizmerno jo bomo pogrešali,

vsi njeni.

Z B O R    K R A J A N O V

Vabim vas na zbor krajanov,
 kjer bodo predlagani kandidati za člane vaških odborov
za naselja Dobeno, Loka pri Mengšu in Topole, in sicer v:

• petek, 10. 2. 2023, ob 18. uri, v gasilskem domu Loka pri Mengšu
• ponedeljek, 13. 2. 2023, ob 18. uri, v gasilskem domu Topole
• petek, 17. 2. 2023, ob 18. uri, v Gostilni Ručigaj Dobeno.

 Vaški odbori štejejo po 5 članov. 

Vljudno vabljeni.

Župan Občine Mengeš, Bogo Ropotar
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Nagrajenka, ki je pravilno rešila križanko v glasilu Mengšan in 
bila izžrebana (december 2022, št. 11), je: Francka Trobec iz 
Mengša in prejme nagrado – igračo na baterije »Veseli Boži-
ček«. Čestitamo!
Dobitnica nagrado prevzame na Občini Mengeš, Slovenska ce-
sta 30, Mengeš, s predhodno telefonsko najavo: 01/724 71 06.   
Rešitev križanke je bila: veseli december. 

Nagrada križanke tokratnega glasila Mengšan (januar 2023, 
št. 1) je: skodelica z logotipom Občine Mengeš.
Pravilno geslo križanke lahko pošljete do 31. januarja 2023, 
na naslov: Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Men-
geš, s pripisom Nagradna križanka Mengšana. Izžrebani do-
bitnik/dobitnica nagrade bo objavljen/a v februarski številki 
glasila.

MENGŠAN 
TIP CELOTNA 

IRSKA 
AVTOMO NAŠA REVOLU-

GLASILO BILA PRED- ALUMINIJ PODOBA TETKA, CIONARNA 
OBČINE POSAMEZ- TETICA 
MENGEŠ 

VOLKS- SEDNICA NIKA 
ARMADA 

WAGEN (KRATICA) 

STAR 
IZRAZ ZA 
JADROVJE 
(MNOŽINA) 

FRANCOSKI 
PISATELJ 

(PAUL. 
ANAGRAM 
THALER) 

ALBERTO OČE NA 
TOMBA KMETIH 

KRAŠKA LITIJ 
POKRAJINA 

ANTON 
NOVAČAN 

AVTOR LADJAR ŠTEFAN IZ PIRANA TLAČILKA 
MARKOVIČ ANTOINE 

WALKER 

PISATELJ 

VRANA FLEMING 

"V LETIH" 
VEZNIK 

SLOVENSKI 
BANKIR IN 

KODA ZA SKUPINA TEATRA-MECEN 
BANKOMAT OKRASKOV LIČNOST (VALENTIN, 

1884-1881) 

TONE STROKOV- KOVINSKA 
JUG NJAKI ZA KLADA 

LETEV SLOVENSKI 
ENOT. ZA JEZIK IN EVROPSKA 

MOČ ELEKT. LITERATURO UNIJA 

SL. ZAMEJS. ENOTNA RENIJ PARNI ZALOŽBA OBRESTNA 
ORGAN MERA 

VIDA IT. DRAMAT. 
(KRATICA) RODIJ (DARIO) 

SOLMIZAC. KRAJ POD KRMNA 

ŠPORTNA ZLOG FRUŠKO DETELJA 

 NAPOVED ZVESTI GORO V LIJAK, 
PRIJATELJ SRBIJI LIVNIK 

SIRČEK 
MOHANT 

NAPOTEK 
SEATOV 

AVTO 

POKRAJINA SREDNJEV. MARKO 

V INDO- ŠOLA, TRIVIJ RAHNE 

NEZIJI, UKANA, LIDIJA 
ACEH PREVARA HREN 

REŽISER 
NA ROKI (JORIS) PEVKA JIH JE SIRK PET Ž. OBLIKA 

IMEN. ESAD 

NAMEST- HRVAŠKA 
LOJZE NIŠTVO NOGOMETNA 

PETERLE MADŽ. OPER. LIGA 

(SYLVIA) (KRATICA) 

ANGLEŠKA 
SLIKAR SOVlCA TONE 

POP 
MEŠKO SVETLANE NOVAK 

ROCK AZIJSKA MAKARO- LEPILO 
SKUPINA ŽITARICA VIČ (PDGOV.J 

REDNI ŽVEPLO 
POTNIK ANTON STAN IN 

z ERNEST KARINGER 
VLAKOM NOVAK 

AVSTRIJSKA 
BANKA V POSEBNA NAPAKA, 
SLOVE- PREHRANA POMOTA 

NIJI 

NORVEŠKI 
SLOVENSKI 

AGRO-
HITROSTNI  KEMIK FILOLOG 
DRSALEC (MARJAN, ŠKERU 
(ROALD) 1927-2010) 

Pomoč: HAL TER, INCA, IRIG, OASIS, PLEIWEIS, SASS, WIESER 
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ZVEZA KULTURNIH DRUŠTEV
 OBČINE MENGEŠ

vabi na slavnostno akademijo in kulturni program

ob SLOVENSKEM
 KULTURNEM PRAZNIKU

v torek, 7. februarja 2023, ob 19. uri,
v Kulturnem domu Mengeš.

Ob 18.30 bo pred Kulturnim domom Mengeš

zaigrala Mengeška godba,

ob 19. uri pa bo slavnostna akademija ob

slovenskem kulturnem prazniku

in zanimiva kulturna predstava z naslovom

»Prepletanja po Prekmurju«,
ki jo bodo sooblikovali člani

Zveze kulturnih društev Občine Mengeš z gosti.

Organizator prireditve je ZKD Občine Mengeš. 
Prireditev je podprla Občina Mengeš.


